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Úvodník 
 
Váţení spoluobčané, 
     letošní průběh zimního období spolu s nově diskutovanou problematikou zlepšování 
kvality ovzduší většinu z nás přivádí k zamyšlení nad tímto aktuálním tématem, ať uţ nás 
k tomu vedou důvody ekonomické, nebo snahy o nápravu stávajícího stavu ovzduší. Pro 
spoustu z nás je určujícím faktorem pro volbu vytápění našich rodinných domků cena 
energií. Většina domácností byla před 30-ti lety vytápěna uhlím, mnohdy s příměsí 
komunálního odpadu a občané mají jistě i po tolika letech stále na paměti vzhled naší 
obce, která byla v čase inverze zahalena do štiplavého kouře – podmínky ve vztahu k 
současnému monitoringu emisí po zdravotní stránce zcela nevyhovující. Po zavedení 
plynofikace a masivní propagaci dotovaných elektrických přímotopů se situace rapidně 
změnila. Občané si čisté ovzduší pochvalovali a všichni byli přesvědčeni, ţe v budoucnu 
topení uhlím, dřevem nebo jiným pevným palivem zcela vymizí. Se zavedením trţních 
cen energií však došlo k opětovnému rozmachu topenišť na pevná paliva – především 
teplovzdušných krbů a krbových kamen, které i přes moderní způsoby spalování 
produkují poměrně velké mnoţství především polétavého popílku, při nekvalitním 
spalování, nebo přidáváním komunálního odpadu také zvýšený obsah oxidu uhličitého. 
Obyvatele k tomu vedlo samozřejmě chování poplatné nynějšímu trţnímu systému – 
topení dřevem je v současnosti nejlevnější variantou, i kdyţ v posledních letech běţně 
dostupné náletové dřeviny vhodné k pokácení rychle vymizely a cena palivového dříví 
stoupá. Je tedy zřejmé, ţe poměrně rapidní nárůst cen uhlí a palivového dříví spolu s 
uvaţovaným zavedením kontrol domácností Ministerstvem ţivotního prostředí spojených 
s poplatkem za nevhodné spalovací zdroje bude postupně cenový rozdíl vůči ostatním 
„čistým“ energiím neustále zmenšovat. Moţná se tedy opět dočkáme kvalitního a 
neškodného ovzduší v budoucnu nejen v letním, ale také v zimním období.  
V současnosti však – protoţe se jedná o naše uspořené peníze, se snaţíme vidět jen 
ekonomické výhody spojené s tímto druhem vytápění. Druhou stranu, tu méně příjemnou, 
si moc nepřipouštíme, i kdyţ se jinak ochrany ţivotního prostředí, pokud se to netýká 
zrovna nás, poměrně hodně zastáváme. Skutečnost, ţe v zimních měsících máme 
v inverzních podmínkách ovzduší srovnatelné s ostravským regionem a ţe jej dýchají 
naše děti, pro které vţdy chceme jen to nejlepší, jde trochu stranou. Vţdyť přece nejvíce 
se topí pozdě odpoledne a večer a to uţ stejně nikdo nevychází ven, nemám pravdu? 
Pokud to bude jen trochu moţné, prosím teď uţ bez ironie o dodrţování základního 
pravidla při spalování pevných paliv – pouţívání pouze kvalitních suchých paliv, bez 
příměsi jakéhokoliv odpadu. Děkuji za vstřícnost vůči Vašim spoluobčanům. 
           Vladimír Drbola 
               starosta obce 

Obecní úřad informuje 
 

Dotace 
 
 V průběhu února byly podány vedením obce Starovičky následující ţádosti o dotace: 

1) Dotační program JmK - Pomoc malým obcím - Rekonstrukce sociálního zařízení 
budovy ZŠ a MŠ Starovičky. Jedná se o investiční projekt ve výši 980 tis. Kč, 

poţadovaná dotace 400 tis. Kč. 

2) Dotační program JmK - Individuální dotace – Výstavba nové třídy MŠ. Jedná se o 

investiční projekt ve výši 2 mil. Kč, poţadovaná dotace 400 tis. Kč. 

3) Dotační program JmK - Poţární technika a věcné prostředky JSDH – Pořízení 

dopravního automobilu s přívěsným vozíkem. Jedná se o investiční projekt ve výši       
500 tis. Kč, poţadovaná dotace 350 tis. Kč, tj. 70 %. 

4) Dotační program JmK - Kultura – Vybudování busty p. Václava Drboly. Jedná se o 

investiční projekt ve výši 217 tis. Kč, poţadovaná dotace 100 tis. Kč. 

 

5) Dotační program Ministerstva pro místní rozvoj - Rekonstrukce sociálního zařízení 
ţáků základní školy. Jedná se o investiční projekt ve výši 606 tis. Kč, poţadovaná 

dotace 400 tis. Kč. 
 

6) Dotační program Státního fondu dopravní infrastruktury - Starovičky  – zvýšení 
bezpečnosti chodců.  Jedná se o investiční projekt ve výši 2 300 tis. Kč, poţadovaná 

dotace 1 600 tis. Kč. 

7) Dotační program Nadace Partnerství - Výsadba stromů – lokalita Tálky.  Jedná se o 

investiční projekt ve výši 46 tis. Kč, poţadovaná dotace 20 tis. Kč. 

     V průběhu února byla podána ţádost o dotace nově zaloţeného Vinařského spolku 
Starovičky z grantu Vinařského fondu na podporu pořádání 2. ročníku přehlídky šampionů 
výstav vín Mikroregionu Hustopečsko. Jedná se o neinvestiční projekt s poţadovanou 
dotací 30 tis. Kč. 



Převod budovy ČZS do majetku obce 
     V měsíci únoru byl schválen ZO Starovičky i mimořádnou 

členskou schůzí ČZS Starovičky bezúplatný převod budovy 

zemědělské stavby (sýpky) do vlastnictví obce. Podmínkou 

tohoto převodu je zřízení věcného břemene uţívání pro ČZS. 

K tomuto kroku bylo přistoupeno z důvodu nutných investic pro 

zajištění provozuschopného stavu budovy. Obec Starovičky 

tímto děkuje členům Základní organizace ČZS Starovičky za 

bezúplatný převod nemovitosti a vstřícný postoj při 

projednávání podmínek převodu budovy.  

     V současné době probíhají opravné práce budovy 

pracovníky OÚ, které budou pokračovat i v jarních měsících. 

Odpady 
     V minulém roce se pozitivně projevilo zahájení provozu 

sběrného dvora v celkové bilanci odvozu a likvidaci odpadů, 

kdy příjmy z bonusů za vytříděné komodity (plast, papír, 

ţelezo, sklo, elektrozařízení) výrazně vylepšily příjmovou část 

odpadového hospodářství. Náklady za svoz a uloţení 

komunálního odpadu včetně zajištění odvozu separovaného 

odpadu a likvidace nebezpečného odpadu činí 477 tis. Kč, 

příjmy (poplatky od občanů, bonusy za separovaný odpad) 

jsou 468 tis. Kč. V uplynulém roce se tedy jednalo téměř o 

vyrovnanou bilanci – z toho důvodu se neuvaţuje o zdraţení 

poplatků pro občany v následujících letech, pokud bude mít 

třídění odpadů podobný nebo vzestupný charakter jako v roce 

2011. 

Oznámení o získání podpory 
     Obec Starovičky oznamuje, ţe byla 17.1.2012 podána 

ţádost obce o vyplacení odměny na podporu zajištění a 

zvýšení zpětného odběru elektrozařízení v rámci Motivačního 

programu pro obce zapojených do systému zpětného odběru 

společností Elektrowin a.s. ve výši 50 000,- Kč. Tato ţádost 

byla dne 24.1.2012  firmou Elektrowin a.s. schválena. Odměna 

byla pouţita na financování rozšíření technologie kamerového 

systému sběrného dvora v roce 2011. 

Výsadba stromů v lokalitě Tálky 
    V měsíci březnu bude provedena výsadba stromů v lokalitě 

Tálky na ploše, která byla v podzimních měsících loňského 

roku oseta travním semenem. Výsadba proběhne v případě 

příznivého počasí v sobotu 17.3.2012 od 9 hodin s moţností 

„adopce stromů“ – podrobnosti v následujícím článku. Pro 

výsadbu bude pouţito celkem 73 ks stromů různých druhů – 

vrba bílá, buk, dub letní a zimní, habr obecný, javor mléč, jeřáb 

ptačí a oskeruše, jilm vaz a jedle bělokorá. V prostoru 

inţenýrských sítí k ČOV bude vysazeno 30 ks keřů lísky 

obecné. Po odklizení nahromaděné zeminy podél silnice ve 

směru na Šakvice bude provedena výsadba i na této ploše, 

pravděpodobně na jaře v r. 2013. 

Adopce nově vysazených stromů 
      OÚ upozorňuje děti, jejich rodiče i ostatní občany na 

moţnost adopce nově vysazených stromů v lokalitě Tálky, 

která bude spočívat ve vysazení stromu, případně drobné péče 

o něj v následujícím období. Před vlastní výsadbou, která 

proběhne dne 17.3.2012, bude zveřejněn osazovací plán, kde 

bude vyznačena poloha stromů a jejich druh. Zájemce o adopci 

si můţe vybrat konkrétní strom za symbolický poplatek 50 Kč, 

který bude pouţit na označení stromu tabulkou. Vlastní 

sazenice stromů, opěrný, ochranný a vázací materiál budou 

zdarma k dispozici v den výsadby na místě. Cílem akce je 

vytvořit především pro děti, kteří spolu s rodiči strom vysadí a 

následně budou sledovat jeho růst a starat se o něj, vztah 

k veřejným hodnotám, k místu, kde ţijí a ukázat význam práce 

jednotlivce ve vztahu k svému okolí. 

 

Upozornění 
OÚ upozorňuje občany, ţe dle „Provozního řádu ČOV a 

kanalizace“  

je zakázáno vylévat zbytky jídel do kanalizace 

z důvodu usazování tuků na stěnách kanalizace a zařízení 

ČOV, kde je velmi obtíţně odstranitelný. Dodrţujte prosím toto 

nařízení s důrazem na likvidaci rostlinných olejů a sádla i 

zbytků jídla s podobným sloţením. Děkujeme za pochopení. 

 

Kalendář svozu odpadů 
     OÚ v návaznosti na neustálé dotazy ohledně provozu 

sběrného dvora upozorňuje občany, ţe v kalendáři svozu 

odpadů 2012, který jste obdrţeli při platbě poplatků za odpad, 

jsou vyznačeny ţlutě dny, kdy je pravidelně otevřen sběrný 

dvůr ve Starovičkách, ve spodní části kalendáře je pak 

vyznačena otevírací doba jednotlivých dní v týdnu. Pravidelná 

otevírací doba SD zůstává stejná od počátku jeho provozu. 

 

Otevírací doba na sběrném dvoře 
 úterý 8 - 10 hod, čtvrtek 15 - 17 hod, sobota 9 - 11 hod. 

 

Stočné 
     Po snaze OÚ od června 2011 o změnu výše a způsobu 

fakturace stočného a po neustálých ţádostech o doplňování 

dokumentace byla celá záleţitost ze strany Státního fondu 

ţivotního prostředí jako poskytovatele dotace, ukončena 

následujícím rozhodnutím – výše stočného pro r. 2012 dle 

původní finanční analýzy s navýšením o inflaci a DPH je 

stanovena na 40,19 Kč/m
3
, měření mnoţství odpadních vod 

dle vodoměru VaK, nárůst stočného kaţdý rok po dobu 10-ti let 

o cca 3 Kč/m
3
.  Tuto výši stočného bude nuceno potvrdit ZO 

Starovičky na svém zasedání v březnu 2012, následně budou 

podepisovány smlouvy o odvádění odpadních vod. Protoţe 

původní záměr vedení obce při provozování ČOV sníţit výši 

stočného pod úroveň stočného společnosti VaK Břeclav 

nemůţe být podle tohoto modelu pro rok 2013 splněn, bude 

pravděpodobně přikročeno v dalším období vhodným 

způsobem k finanční kompenzaci tohoto rozdílu pro jednotlivé 

domácnosti. 

 

Upozornění pro občany  
      OÚ Starovičky upozorňuje občany, ţe dle OZV č. 3/2011 

se poplatek za odvoz odpadu,  který bude uhrazen v době :  

od 1.3. - 31.3.  – zvyšuje na 1,1 násobek (tzn.  495 Kč/os.), 

od  1.4. - 30.6. – zvyšuje na 1,5 násobek (tzn. 675,-Kč/os.),  

od  1.7. -  31.12.  – zvyšuje na 2 násobek (tzn. 900 Kč/os.). 

     Pokud nebude výše uvedený poplatek uhrazen ani po této 

lhůtě, můţe obecní úřad vystavit platební příkaz pro provedení 

exekuce.  

 

Svoz odpadů 

Březen                      Duben   

Středa    7.3.2012            Středa    4.4.2012 

Středa  21.3.2012            Středa  18.4.2012 

 



Usnesení č. 9/2011 ze zasedání Zastupitelstva obce Starovičky, 

 konaného dne 8. prosince 2011 v 18.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Starovičky 

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:   
1. Zapisovatele zápisu. 

 

ZO schvaluje: 
1. Ověřovatele zápisu, program jednání, zápis a usnesení z minulého zasedání. 
2. Rozpočtové opatření č. 7/2011. 
3. Rozpočet na rok 2012 s těmito úpravami oproti zveřejněnému rozpočtu: 

Výdaje                    -   Školství (§ 3113) – poníţeno o 900 tis. Kč 
                               -   Chodníky (§ 2119) – povýšeny o 900 tis. Kč. 

4. Rozpočet pro rok 2012 – Příjmy  6 990 300 Kč 
                                         Výdaje 9 828 300 Kč 
                                         Financování :  splátka úvěru            662 000 Kč 
                                                                 zůstatek z min. let 3 500 000 Kč. 

5. Závazné ukazatele rozpočtu – výdaje na paragrafy. 
6. Příděl do sociálního fondu obce pro rok 2011 ve výši 38 000 Kč. SF bude čerpán ve výši  

25 Kč/1 stravenku dle schváleného Statutu SF. 
7. Rozpočtový výhled Obce Starovičky na roky 2013 - 2021. 
8. Aktualizaci Rozpočtového výhledu pro rok 2011 a 2012.                                                                    nakreslil David Veselý      
9. Směrnici pro odpisování dlouhodobého majetku – odpisový plán. 
10. Převod poskytnutých finančních prostředků ZŠ a MŠ Starovičky ve výši 100 000 Kč ze mzdových prostředků do finančních 

prostředků určených na provoz. 
11. Znění Smlouvy o uzavření budoucí směnné smlouvy a znění Smlouvy o uzavření budoucí kupní smlouvy na pozemky v lokalitě 

Starovičky – Zahrady a pověřuje starostu k podpisu těchto smluv s vlastníky pozemků v lokalitě Starovičky – Zahrady. 
  
Ve Starovičkách  12.12.2011 
 
              Pavel Šafařík                                                                       Vladimír Drbola 
              místostarosta                                                                               starosta  

 

Usnesení č. 10/2012 ze zasedání Zastupitelstva obce Starovičky, 

 konaného dne 2. února 2012 v 18.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Starovičky 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

 

1.  Zapisovatele zápisu. 

 

ZO schvaluje: 

1. Ověřovatele zápisu, program jednání, zápis a usnesení 

z minulého zasedání. 

 

2. Seznam akcí Obce Starovičky pro roky 2012 – 2014. 

 

3. Okamţité zrušení programu Podpora výstavby bytových 

domů ve vnitřní části obce.  

 

4. Podání ţádosti o bezúplatný převod pozemků p.č. 841/37 o 

výměře 1 095 m
2
, p.č. 841/39 o výměře 885 m

2
, p.č. 844/16  o 

výměře 28 m
2
,  pozemek p.č. 841/44 o výměře 235 m

2
 a 

p.č.800/1 o výměře 36 m
2
 v lokalitě „Zahrady“ z vlastnictví 

Pozemkového fondu ČR do vlastnictví Obce Starovičky. 

 

5. Návrh Smlouvy o uzavření budoucí směnné smlouvy na 

pozemky v lokalitě „Zahrady“. 

 

6. Koupi pozemků p.č. 799/2 zahrada o výměře 122 m2, p.č. 

802/2 zahrada o výměře 116 m2, p.č. 803/2 zahrada o výměře 

113 m2, p.č. 806/2 zahrada o výměře 112 m2, p.č. 807/2 

zahrada o výměře 108 m2, p.č. 810/2 zahrada o výměře 107 

m2, p.č. 811/2 zahrada o výměře 117 m2, p.č. 814/2 zahrada o 

výměře 111 m2, p.č. 815/2 zahrada o výměře 116 m2, p.č. 

818/2 zahrada o výměře 117 m2, p.č. 819/2 zahrada o výměře 

117 m2, p.č. 822/2 zahrada o výměře 119 m2, p.č. 823/2 

zahrada o výměře 120 m2, p.č. 826/2 zahrada o výměře 120 

m2, p.č. 827/2 zahrada o výměře 118 m2, p.č. 830/2 zahrada o 

výměře 118 m2, p.č. 831/2 zahrada o výměře 116 m2, p.č. 

834/2 zahrada o výměře 112 m2, p.č. 835/2 zahrada o výměře 

124 m2, p.č. 838/1 zahrada o výměře 122 m2, p.č. 839/1 

zahrada o výměře 113 m2, p.č. 845/33 ostatní plocha o výměře 

59 m2 (celková výměra 2 497 m
2
) v k.ú. Starovičky za 

dohodnutou cenu 60,-Kč/ m2, to je celkem 149 820,- Kč do 

vlastnictví Obce Starovičky. 

 

7. Koupi pozemků p.č. 800/6 zahrada o výměře 111 m2, p.č. 

801/5  zahrada o výměře 110 m2, p.č. 804/4 zahrada o výměře 

108 m2, p.č. 805/4  zahrada o výměře 104 m2, p.č. 808/4 

zahrada o výměře 106 m2, p.č. 809/4 zahrada o výměře 102 

m2, p.č. 812/4 zahrada o výměře 106 m2, p.č. 813/4 zahrada o 

výměře 100 m2, p.č. 816/4 orná půda o výměře 101 m2, p.č. 

817/4 zahrada o výměře 114 m2, p.č. 820/4 zahrada o výměře 

107 m2, p.č. 821/4 zahrada o výměře 107 m2, p.č. 824/4 

zahrada o výměře 116 m2, p.č. 825/4 zahrada o výměře 111 

m2, p.č. 828/4 zahrada o výměře 107 m2, p.č. 829/4 zahrada o 

výměře 107 m2, p.č. 832/4 zahrada o výměře 104 m2, p.č. 

833/4 zahrada o výměře 105 m2, p.č. 836/4 zahrada o výměře 

103 m2, p.č. 837/4 zahrada o výměře 106 m2, p.č. 840/4 

zahrada o výměře 98 m2, p.č. 845/29 ostatní plocha o výměře 

50 m2 (celková výměra 2283 m
2
) v k.ú. Starovičky za 

dohodnutou kupní cenu 60,- Kč m2, tj. celkem 136 980,- Kč 

do vlastnictví Obce Starovičky. 

 

8. Bezúplatný  převod zemědělské stavby bez čísla popisného 
(sýpky) na pozemku p. č. 389 a pozemku p. č. 389 v Obci 
Starovičky, okres Břeclav s tím, ţe ZO souhlasí s případným 
věcným břemenem uţívání pro organizaci ČZS ZO Starovičky 



nebo pro Vinařský spolek Starovičky, o.s. a pověřuje starostu 
k podpisu darovací smlouvy. 

 
9. Poskytnutí účelové dotace z rozpočtu Obce Starovičky SDH 
Starovičky ve výši 10 000 Kč a pověřuje starostu podpisem 
Smlouvy o poskytnutí dotace. 

 
10. Převod hospodářského výsledku školy za rok 2011 ve výši 
13 693,10 Kč do rezervního fondu školy. 

 
11. Nařízení Obce Starovičky č. 1/2012, kterým se vydává 
„Trţní řád“. 

 
12. Smlouvu o zajištění péče o toulavé psy a kočky a pověřuje 
starostu podpisem této smlouvy. 

 
13. Rozpočtové opatření č. 1/2012 s tím, ţe příjmy obce byly 
navýšeny o 226 300 Kč, výdaje obce rovněţ o 226 300 Kč. ZO   
schvaluje aktualizaci Rozpočtového výhledu ( rok 2013, 2014). 

 
14. Inventarizační zprávu o průběhu a výsledku inventarizace 
majetku Obce Starovičky provedené ke dni 31. 12. 2011, ZO  
schvaluje vyřazení majetku obce dle přílohy č. 1 této 

Inventarizační zprávy. 
 

15. OZV Obce Starovičky č. 2/2012, kterou se zrušuje OZV 
Obce Starovičky č. 1/2011, o místním poplatku za provozovaný            
 výherní hrací přístroj nebo jiné technické herní zařízení. 

 
16. Příspěvek ve výši 30 000 Kč, uzavření Smlouvy o reklamě 
a pověřuje starostu podpisem této smlouvy. 

 
17. Poskytnutí účelové dotace z rozpočtu obce DH Palavanka 
ve výši 10 000 Kč a pověřuje starostu podpisem Smlouvy o  
 poskytnutí dotace. 

 
18. Ukončení nájemní smlouvy s  o.s. DH Palavanka na 
pronájem zesilovače s příslušenstvím. 

 
19. Poskytnutí účelové dotace z rozpočtu obce TJ Starovičky 
ve výši 10 000 Kč a pověřuje starostu podpisem Smlouvy o  

poskytnutí dotace. 
 

20. Stavbu přístřešku před RD č.p. 218 s tím, ţe konstrukce 
přístřešku bude v souladu s přeloţenými dokumenty a bude  
situován tak, aby jeho půdorys byl vzdálen min. 1 m od hranice 
přilehlého chodníku. 

 
21. Vyzvat stavebníka, který nedodrţel podmínky Smlouvy o 
poskytnutí příspěvku na výstavbu bytových domů v obci ze dne 
22.10.2003 k okamţité nápravě, tj. do jednoho měsíce po 
obdrţení upozornění. 

 
22. Zveřejnit záměr prodeje těchto pozemků: 

 
Parc. č.      Výměra       Cena za m

2
  Celková cena 

 
762..............178 m

2
...........60,- Kč...............10 680,- Kč 

764..............187 m
2
...........60,- Kč...............11 220,- Kč 

694................85 m
2
...........60,- Kč.................5 100,- Kč 

696/2.............75 m
2
...........60,- Kč.................4 500,- Kč 

699…............67 m
2
...........60,- Kč.................4 020,- Kč 

702................37 m
2
...........60,- Kč.................2 220,- Kč 

372..............498 m
2
...........60,- Kč...............29 880,- Kč 

369.............516 m
2
...........60,- Kč................30 960,- Kč 

212..............412 m
2
...........60,- Kč...............24 720,- Kč 

214..............105 m
2
...........60,- Kč.................6 300,- Kč 

220..............179 m
2
...........60,- Kč...............10 740,- Kč 

 
23. Opravu usnesení ze dne 27.10.2011 – bod 2 v tomto znění: 
ZO schvaluje Smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému 
břemeni č. E.ON: 6210-010/001/2011-HO-AD na pozemku 
parc. č. 576, 675/6, 675/7, 675/8, 771, 1028/48,1034/50, 
1034/851 zapsané na LV č. 10001 pro k.ú. Starovičky pro akci  
„Obec Starovičky, u TS Zděná, překl.k.NN“ za jednorázovou 
úplatu v celkové výši 3 000 Kč bez DPH a pověřuje starostu 
obce podpisem této smlouvy.   
 
Ve Starovičkách  8.2.2012 
          
              Pavel Šafařík                                Vladimír Drbola 
              místostarosta                                      starosta  

 

Počet obyvatel Obce Starovičky k 31.12. 2011 

K  31.12.2011 bylo v Obci Starovičky přihlášeno k trvalému pobytu 823 obyvatel. V průběhu roku 2011 se narodilo 5 dětí (všichni 

chlapci). Zemřelo celkem 11 spoluobčanů. Sňatek uzavřelo 5 párů, do obce se přistěhovalo 30 nových občanů, odstěhovalo se 18.  

Nejčastější jména v obci:   

1. místo  Marie  24 x 

2. místo Josef, Pavel 19 x 

3. místo Jana 18 x 

4. místo David 17 x 

5. místo Jan, Jiří, Miroslav 16 x 

6. místo Petr, Václav 15 x 

7. místo Ladislav, Martin 14 x 

8. místo František, Michal 13 x 

9. místo Hana, Stanislav 12 x  

10. místo Boţena, Ludmila, Marek, Roman 11 x 
 

Četnost příjmení v obci: 

1. místo Prát, Prátová 24 x 

1. místo Tomek, Tomková 24 x 

2. místo Hovězák, Hovězáková 19 x 

3. místo Winter, Winterová 17 x 

4. místo Dolák, Doláková  12 x 

       4.    místo 

       4.    místo             

Holacký, Holacká 

Smutný, Smutná 

12 x 

 12x 

 

Obrázek nakreslila Karolína Kramná, ZŠ Starovičky                        (IS) 



Finanční poradna 
 
1) Chtěla bych zrušit pojistku, kterou 
jsem podepsala před týdnem a ještě 
jsem nezaplatila ţádné peníze. Je 
moţné odstoupit? Za jakých 
podmínek? 

     Pokud jste nezaplatila pojistku, bude 
návrh na uzavření pojistné smlouvy 
ukončen samotnou pojišťovnou. 
Doporučuji Vám, v případě ţe nechcete 
smlouvu vyuţívat, napsat pojišťovně 
ţádost o odstoupení od smlouvy. 
Smlouvu (i po zaplacení) můţete 
vypovědět do dvou měsíců od uzavření s 
nárokem na plné vrácení zaplaceného 
pojistného. Otázka je, proč smlouvu 
rušit? Pojistná smlouva kryje Vás a Vaše 
blízké před neočekávanými událostmi. 

Musí být ovšem vhodně nastavena. Je 
dobré to znova bez emocí a obchodních 
taktik projednat s jednatelem, který 
s Vámi smlouvu sepsal.  
2) Chtěl bych vyuţívat sluţeb 
finančního poradce. Jak si mám 
vybrat či jak poznám toho správného? 

     Především si musíte sedět lidsky a 
být ochoten poradci důvěřovat a otevřít 
se mu. Protoţe jedním z 
nejvýznamnějších úkolů finančního 
poradce je dobře poznat svého klienta. 
Nestačí znát pouze jeho finance (i kdyţ 
je to jedna z hlavních podmínek), ale i 
jeho osobnost, rodinu, koníčky, osobní 
cíle, obchodní cíle a spoustu dalšího.  
Velmi významným kritériem je styl jeho 

práce a komunikace. Musíte z něj cítit 
jistotu profesionála, ale zároveň Vás 
nesmí do ničeho tlačit. Spíše neţ 
argumenty pouţívá otázky, na Vaše 
otázky odpovídá otevřeně a upřímně, 
nemá potřebu „mlţit“ či se vymlouvat. 
Jednoznačným kritériem jsou registrace 
a certifikace – registrace u ČNB pro 
pojištění i investice by měly být 
samozřejmostí, certifikace v rámci 
mateřské společnosti, kurzy a další. 
Šířka portfolia partnerů je dále důkazem 
jeho nezávislosti. Dostupnost mateřské 
servisní organizace – zelená linka, web, 
oddělení stíţností a její ochota nést 
odpovědnost za poradce můţe hrát také 
významnou roli.                   David Tomek 

 

Z římskokatolické farnosti 
 

Příprava na Velikonoce  
Plesová sezóna i masopustní veselí je za námi a 

pomalu bereme za kliku dveří od popeleční středy, která nás 
uvede do období půstu. Podstatou postní doby, která začíná na 
popeleční středu není odříkání a půst sám. Nejde o to se 
bičovat salámem po jazyku a vytvářet si gastronomická muka. 
Takto pojímaný půst můţe snadno vést k tvrdosti a samolibosti. 
Smyslem postní doby je připravit se na obnovu našeho křtu 
během velikonoční noci. Obnovit křest znamená v první řadě 
znovu objevit a proţít, ţe Bůh mě miluje a ţe skrze křest do mě 
proudí Boţí láska, která je mým zdrojem ţivotní energie. Při 
obnově křtu znovu objevuji, ţe jsem Bohem chtěný, 
neodvolatelně milovaný a ţe můj ţivot má za všech okolností 
smysl. Ba co víc, ţe moje lidská existence nekončí biologickou 
smrtí, ale pokračuje za hranicí smrti, která pouze rozděluje můj 
ţivot na dobu, kdy jsem zakoušel Boţí lásku nepřímo a na 
období, kdy budu Boha vnímat naplno a vztahy s druhými lidmi 
jiţ nebudou poznamenány zlem. Křest vrací člověka ke 
kořenům jeho existence. Postní doba nám pomáhá najít sami 
sebe a odhalit naši pravou identitu. Prostředků jak toho 
dosáhnout je mnoho. Základem je si přiznat, ţe si Boţí lásku 
nahrazujeme nejrůznějšími náhraţkami, které nás na chvíli 
uspokojí, ale bez kterých po čase jen těţko dokáţeme ţít, 
protoţe jsme na nich závislí. Právě k odhalení a odstranění 

našich závislostí a pokřiveností nám pomáhají prostředky 
postní doby, kterými je sebezápor, půst, odříkání, modlitba atd. 
Nakolik tato slova znějí nepopulárně, tolik jsou nutná pro náš 
osobní rozvoj. Přeji si, abychom dokázali tyto nástroje správně 
pouţívat a s nimi prošli celou postní dobu aţ k cíli, kterým je 
objevit sám sebe jako Bohem milovaného člověka.  
 

Co nového v kostele  
 Letos se naše farnost připravuje na kulaté výročí. Náš 
rodák páter Václav Drbola by se letos 16.října doţil sta let. 
V rámci příprav na toto jubileum by se měl upravit i liturgický 
prostor v kostele. K původnímu oltáři by měl přibýt nový 
takzvaný obětní stůl, anbon (místo odkud se čte z Bible) a 
sedadlo pro kněze a ministranty. Vše by mělo tvořit 
architektonickou jednotu a být v souladu se starobylým 
zařízením kostela. Na vypracování celého návrhu řešení se 
podílí architekt doporučený brněnským biskupstvím. Výsledná 
studie bude předloţena a diskutována na farním shromáţdění 
4.března 2012 v přísálí KD Starovičky. Studie počítá také 
s výměnou koberců jak v presbytáři, tak v lodi kostela. Vše by 
se pak mělo realizovat do začátku října, kdy se plánuje oslava 
tohoto jubilea za účasti zástupců brněnského biskupství. 
Nezbývá neţ si přát, aby vše proběhlo hladce a zamýšlená 
úprava interiéru kostela byla přínosem pro všechny návštěvníky 
Starovičského kostela.                                              Pavel Kafka 

 

Pořad bohosluţeb Velikonoce 2012 
  Hustopeče Starovice  Starovičky  

5.4. Zelený čtvrtek  18:00 17:00 16:30 

6.4. Velký Pátek  18:00 17:00 16:30 

7.4. Bílá Sobota 21:00 19:00 18:30 

8.4. Velikonoční neděle  9:30 8:00 11:00 

9.4. Velikonoční pondělí  9:30 8:00 11:00 
 

Obecní krojovaný ples 
     

     Na začátku prosince se 
jako jiţ tradičně začala celá 
chasa scházet a nacvičovat 
besedu na Obecní 
krojovaný ples.  
I přes velké překáţky 
některých zúčastněných 
jsme se nakonec 
Moravskou besedu naučili. 
K tomu nám pomáhala paní 
učitelka Plná z Hustopečí. 
     Zajištěna byla bohatá 

tombola s hlavní cenou horským kolem a také byla přichystána 
ochutnávka vynikajících vín od pana Sedláčka z Hustopečí. 

Výborný guláš nám přichystal na půlnoční večeři Michal 
Spěvák. K tanci a poslechu hrála dechová hudba Palavanka. 
     V 19:00 hod. 28.ledna 2012 jsme se všichni krojovaní sešli 
v kulturním domě a zkusili si ještě “naostro“ s kapelou 
(Palavankou) besedu zatancovat. Osmá hodina večerní se 
neodvratně blíţila a my začali být nervózní, první plesoví hosté 
přicházeli a tak jsme si zatancovali pár písniček a v 20:30 h. se 
„šlo“ na besedu.  Díky paní učitelce Plné jsme předtančení 
zvládli a po zbytek večera pevně věříme, ţe se všichni dobře 
bavili.  
     Jménem všech krojovaných bych ráda poděkovala 
především obci, sponzorům, dechové kapele Palavance, paní 
učitelce Plné (za pevné nervy) a všem zúčastněným. Příští rok 
se opět na vás těšíme!                 Kristýna Bártová



Tříkrálová sbírka 

     Letošní Tříkrálovou sbírku jsme v 

naší obci zorganizovali 7.1. - jiţ tradičně 

první lednovou sobotu. Po obědě, ve 

12:30 hod. jsme se sešli se starostou, 

panem Vladimírem Drbolou, na obecním 

úřadě k zapečetění pokladniček. 

Postupně, jak přicházeli králové, byli 

vybavováni kasičkami, cukříky pro 

obdarování občanů, křídou a malou 

pozorností Charity v podobě kalendáříků 

a přívěskem na klíče s logem Tříkrálové 

sbírky. Byly dány poslední pokyny, kam 

se která skupinka králů s doprovodem 

vydá a uţ se vyhrnulo do našich ulic 

celkem 27 králů včetně doprovodu. Děti 

měly letos o koledování velký zájem, coţ 

nás opravdu těší, a proto byly některé 

skupinky i ve čtyřech. Minulý rok se pro 

nemoc všichni nedostavili, a tak se 

chodilo i ve dvou. Letošní varianta byla 

přece lepší a víme, ţe jsou rezervy pro 

příště. 

     Českou Charitu u nás reprezentovali 

tito králové: 

Panicovi - Petr a Martínek, Zachovi - 

Marek a Ríša, Veselý - Pavel a David, 

Buchta Adam, Holacký Vašík, Konečný 

Pepík, Poláčková Sabinka, Nečasová 

Nikol a Tonička, Tomanová Pavla, 

Bajková Aneta, Ptačovská - Zuzka a 

Míša, Veselá Linda, Foretová Terezka, 

Langová Míša, Majerová Adélka, 

Smutná Nela. 

     Doprovod - vedoucí skupinek: 

Balzerová Anna, Hovězáková Jarmila, 

Myšková Boţena, Pleskačová Petra, 

Haluzová Anna, Synková Jindřiška. 

Letošní „jarní" lednové počasí nám 

opravdu přálo. Nepršelo, nefoukalo, bylo 

teplo a přáli jste nám i vy naši 

spoluobčané. Do kasiček České Charity 

jste přispěli částkou 16 285 Kč, coţ je 

jen o 810 Kč méně neţ v loňském roce, 

kdy byla sbírka rekordní. Jménem České 

Charity vám všem děkujeme za váš 

příspěvek potřebným. 

     Rovněţ jsme uskutečnili jiţ tradiční 

Tříkrálovou farní sbírku pro náš kostel 

sv. Kateřiny. Do této sbírky jste přispěli 

krásnou částkou 13 568 Kč, za coţ vám 

patří upřímné Pán Bůh zaplať od farníků 

a pana děkana Pavla Kafky. Bude třeba 

nějaké dovybavení kostela, tak se vaše 

dary hodí. O konkrétním vyuţití vás 

budeme informovat. 

     Součet obou sbírek letos tedy činí - 

29 853 Kč. Na naši obec je to úctyhodná 

částka. Můţe nás všechny jenom těšit, 

ţe jsou tyto dary poskytované většinou z 

mála a o to mají větší cenu. 

Ještě jednou vám upřímně děkujeme. 

Náš dík také patří obecnímu úřadu, 

starostovi panu Vladimíru Drbolovi, paní 

Ivetě Schwarzové za vstřícnost, 

propagaci, za poskytnuté občerstvení, 

které nám ochotně upravily naše 

pomocnice - paní Anna Nováková, 

Ludmila Bízová a Vlasta Poláčková. 

Všem přejeme z celého srdce v roce 

2012 pevné zdraví, štěstí a lásku, 

protoţe jak všichni víme, láska zmůţe 

všechno. Přece i vaše dary byly dávány 

s láskou. Tak tedy samé Boţí poţehnání 

všem, ať můţeme s radostí za rok zase 

zazpívat u vašich dveří: „MY TŘI 

KRÁLOVÉ JDEME K VÁM" a spolu s 

vámi následovat Betlémskou hvězdu, 

která nás vede na pomoc strádajícím. 

Můţeme se pak přiřadit k chudým 

pastýřům a nebo bohatým králům o 

kterých mluví sv. František Saleský:  

„Byly dva druhy lidí, kteří slyšely volání 

Vánoc - pastýři a mudrci (králové). 

Pastýři, velmi prostí, vesměs neuměli 

číst a psát. Ti druzí byli vznešení a velmi 

vzdělaní. Tedy - velmi prostí a velmi 

vzdělaní poznali Boha". Jak je to prosté, 

pravdivé a poučné!! 

     Jménem všech koledníků se těší 

příští rok nashledanou místní asistent 

pro sbírky. 

                                         Anna Haluzová 

 

 

Kadet v Lázních Hodonín 
     Do malebného prostředí Lázní Hodonín byl pozván náš divadelní 
spolek, aby zde odehrál svoji hru Statky Zmatky od J. G. Tajovského. 
Kadeti se zde jiţ představili se svoji poslední nastudovanou hrou 
Okénko a pro velký úspěch u diváků byli herci pozváni k dalšímu 
představení. Lázně Hodonín patří k nejmladším lázeňským zařízením v 
České republice a pro naše herce byly vytvořeny výborné podmínky 
pro uvedení tohoto dramatu. V kongresovém sále se sešlo velké 
mnoţství diváků prahnoucích po kvalitním divadelním záţitku a to se 
myslím podařilo. Herci podali opět skvělé herecké výkony a hostina 
přímo na jevišti během představení měla u lázeňských hostů opravdu 
úspěch.  Podle spokojenosti pořadatelů se dá usuzovat, ţe toto 
pozvání na neděli 12.2.2012 nebylo poslední.           (RH) 
 

Maškarní karneval pro děti 
     Bujaré veselí, nezkrotný tanec a vysmáté obličeje nejen dětí, tak to 
byl Maškarní karneval ve Starovičkách v sobotu 11.2.2012 v 
prostorách našeho kulturního domu. Pro všechny hosty této rozesmáté 
akce byla připravena správná diskotéka pod bedlivým dohledem DJ 
Tonyho z Velkých Pavlovic. Písničky nenechaly nikoho v klidu a tak 
děti neúnavně aţ obdivuhodně tancovaly na parketu a uţívaly si 
karneval, který patřil pouze jim. Nechyběla také losovací akce o velice 
pěkné dárky pro děti. Organizátorky by chtěly touto formou poděkovat 
všem sponzorům, bez kterých by bylo obtíţné tuto akci uskutečnit. 
                                                                                                  (RH) 



Ze starých kronik  

    Výsadba ,,císařské“ zahrady (později tzv. školní)             /Školní kronika r. 1898/ 

V zasedání zdejšího sl. obecního výboru, konaném dne 10. dubna 1898, sneslo se 

obecní zástupitelstvo na ţádost správce školy, darovati pozemek parc. č. 42/I., za 

tím účelem škole, aby v den jubilea padesátiletého panování Jeho Veličenstva, 

našeho vznešeného Mocnáře, na pozemku tomto kaţdý ţák jeden i více ovocných 

stromků si vysadil. 

     A tak se skutečně stalo. Slavnost byla důstojnou oslavou konána. Napřed byly 

sluţby Boţí, jichţ se téměř celá obec zúčastnila: slavné obecní zástupitelstvo, 

místní školní rada, učitelé se ţáky. Po sluţbách Boţích odebraly se dítky i se svými 

představenými do učírny, kdeţ správce školy v delší řeči význam slavnosti objasnil, 

načeţ se všichni v průvodu: napřed místní školní rada, potom ţactvo s učiteli, potom 

obecní zástupitelstvo a konečně rodiče dítek – do školky odebrali, kde jiţ měl kaţdý 

ţák připravené (vykopané) stromky. Ty si nyní ověnčil a za zvuků císařské hymny, 

ubíral se průvod do ,,císařské zahrady“, kdeţ za provolání slávy Jeho Veličenstvu, 

do vykopaných jam, stromky sázeny byly.  

     Slavnost byla prostá, avšak hluboko dojemná. Zajisté ţádný ţák vida stromy, jeţ 

sám zasadil, tak mohutněti, nemůţe si nevzpomenouti vznešeného oslavence Jeho 

cís.král. Apoštolského Veličenstva! 
 

Zprávy z regionu  

/zprávy převzaty z www stránek obcí regionu – upraveno, kráceno/ 

Šakvice  

Podél přístupové komunikace od obce k dolní nádrţi Vodního díla Nové Mlýny 
(cesta k přívozu), byla koncem loňského roku vysázena alej stromů. Bylo vysázeno 
200 ks lip srdčitých. 
 
Boleradice  

V místní knihovně se ve dnech 14. a 15. ledna uskutečnila výstava obrazů 
hustopečského malíře, výtvarníka, restaurátora, muzejního pracovníka, pedagoga, 
organizátora, divadelníka a v neposlední řadě čestného občana města Hustopeče 
Aleše Janšty. 
 

Horní Bojanovice 

Dnem 31.1.2012 skončil prodej v obchodě se smíšeným zboţím COOP Jednota, 

jednom ze dvou obchodů v obci. Obchod se údajně potýkal jiţ několik let se ztrátou.  

Velké Pavlovice  3.2.2012  - Setkání se seniory 

Více jak 70 občanů starší generace přijalo pozvání starosty města Ing. Pavla 

Procházky na další, v pořadí jiţ třetí přátelské setkání, konané v zasedací 

místnosti MÚ Velké Pavlovice. Senioři se zde sešli, aby si společně zavzpomínali a 

pobavili.  

 

Hustopeče 24.1.2012 - Výstavba rozhledny  

Výstavba rozhledny v mandloňovém sadu na Hustopečském Starém vrchu je v 
plném proudu. Jsou připraveny napuštěné klády, hotové je i kovové schodiště. 
Během února budou instalována jednotlivá patra. Rozhledna přivítá první 
návštěvníky koncem března. 
 
Starovice 3/2011- Výsadba stromořadí  

Ve státní svátek 28.10.2011 se uskutečnila výsadba stromořadí, která předčila svou 
občanskou účastí veškerá očekávání. Byla přizvána i veřejnost. Přicházeli mladí, 
staří, děti, celé rodiny a zástupci myslivců, vinařů, folkloru, mateřské školy, sokolů, 
rybářů, zkrátka zástupci celé obce. Můj odhad je kolem 150 lidí. (zapsal starosta 
obce) 
 

Němčičky, prosinec 2011 

V kongresových prostorách mikulovského zámku proběhlo slavnostní předání Cen 

Jihomoravského kraje. Hejtman Jihomoravského kraje Michal Hašek ocenil čtrnáct 

osobností. Mezi oceněnými byl i Jaroslav Stávek z Němčiček a to za přínos v oblasti 

práce s mládeţí.  Pan Stávek zasvětil celý ţivot práci s mládeţí, výjimečně se 

zaslouţil o rozvoj lyţařského sportu a sportovního areálu v jihomoravské obci 

Němčičky. 

                                                                                                             Zdeněk Trněný 

Naše kalendárium 
 
 
2. února 

1926 – byl ve Starovičkách ustaven 
divadelní krouţek, sdruţený ze členů 
Sboru dobrovolných hasičů a místního 
odboru Národní Jednoty ve 
Starovičkách.  

 
7. února 

1589 – zemřel hustopečský měšťan 
Daniel Schatzl /pravděpodobně 
potomek Jana Schatzla/, který se po 
získání majetku ve Starovičkách psal 
s přídomkem ,,z Malých Starovic“.  

12. února 

1942 zemřel Zdeněk Beránek, rodák 
ze Staroviček. Vynikající sportovec byl 
zadrţen německými hlídkami při 
pokusu o útěk do zahraničí a posléze 
deportován do koncentračního tábora 
Dachau, kde byl umučen. 
 
24. února  

1957 – byla zahájena výstavba nové 
školní budovy u hřiště. 
 
28.února 

1322 – byla podepsána listina, která 
stvrzuje, ţe Fricek z Egerberku prodal 
za 1000 kop grošů praţských svůj 
majetek v Hustopečích, Starovicích, 
Starovičkách aj. královně Elišce 
Rejčce, vdově po českých králích 
Václavovi II. a Rudolfovi I. 
 
1. března 

2008 - zasáhla téměř celou střední 
Evropu silná vichřice, dosahující 

místy aţ síly orkánu. Západní část 
České republiky zasáhla vichřice 
EMMA jiţ kolem 3. hodiny ranní. Do 

Staroviček se ničivý vítr přihnal 
dopoledne kolem půl jedenácté a ţivel 
zde řádil nejsilněji po dobu čtvrt hodiny. 
Vichřice způsobila značné škody na 
majetku. 

3. března 

1599 – dal císař Rudolf II. vepsat do 
zemských desk, ţe Hustopeče, stejně 
jako vsi Starovice a Starovičky se 
stávají majetkem rodu Lichtenštejnů. 
 
5. března 

2011 – Na halovém mistrovství ČR 
v Praze získal Radek Juška ze 
Staroviček (příslušník TJ Lokomotiva 
Břeclav) titul Mistra České republiky ve 
skoku do dálky juniorů, výkonem  
702 cm. 
 
15. března 

1939 – začala německá okupace  
Československa. Starovičky byly 
obsazeny německými jednotkami o síle 
asi 200 muţů, dne 16. března 
v odpoledních hodinách.  



Společenská kronika 

 

Ţivotní jubileum 
 
V měsíci lednu oslavili významné ţivotní jubileum: 

 

pan František Kostrhůn – 70. narozeniny, 
pan Vladislav Dostoupil – 60. narozeniny, 
paní Marie Očenášková – 70. narozeniny. 
 
V měsíci únoru oslavili významné ţivotní jubileum: 

 

paní Anna Winterová – 60. narozeniny, 
paní Božena Šafaříková – 80. narozeniny, 
pan Jaroslav Hovězák – 70. narozeniny.  
 
 
 

 
Blahopřání rodičům 
 

Milanovi a Martině Holáskovým,  

bytem Starovičky, 

kterým se narodil dne 7.1.2012 

syn Jakub Holásek. 
 

Luďkovi a Zuzaně Galečkovým, 

bytem Starovičky 314, 

kterým se narodila dne 29.1.2012 

dcera Gabriela Galečková.

Digitální pozemní televizní vysílání ve Starovičkách (DVB-T) 
 
Televize Prima a Prima Family 

 
     Váţení spoluobčané, během 
uplynulých čtyř měsíců, co jsem zde 
psal naposled, bylo asi největší událostí 
ukončení vysílání TV Prima (k 
31.12.2011) a „nové“ vysílání TV Prima 
Family (k 1.1.2012). Bylo většinou nutné 
celý 2.multiplex programů, v němţ 
Prima vysílala a vysílá, znovu naladit a 
aktualizovat tak programy. Některé set 
top boxy si s „novou“ Primou Family 
poradily i bez nutnosti je přeladit. 
Jestliţe vám stále Prima nefunguje (ale 
jiné programy ano), najděte v menu 
televize či set top boxu ruční ladění 
nebo ruční ukládání, projeďte čísla 
kanálů aţ na K40 (příp. na frekvenci 626 
MHz), nebo na K35 (frekvence 586 
MHz) a stiskněte hledat nebo uložit 
nebo OK. Naladí se vám jiţ fungující 

Prima Family, všechny programy si ale 
moţná budete muset znovu seřadit. 
Zbývá uvést pravý důvod, proč tohle 
Primě stálo za to. Kdyţ tato televize 
začala na konci 90. let vysílat, dostala 
přidělené kmitočty a moţnost vysílání z 
různých vysílačů – ovšem pod 
podmínkou, ţe bude do svého vysílání 
(většinou v podvečer) pouštět regionální 
televize. Tato vynucená spolupráce 
fungovala aţ do ukončení analogového 
vysílání v minulém roce. Prima počítala 
s tím, ţe regionální TV přejdou do 
3.multiplexu a ona bude mít své 
kmitočty pouze pro sebe. Soud ale 
rozhodl, ţe i nadále musí umoţnit 
regionálním televizím vstupovat do 
jejího vysílání. Do kdy – to nikdo neurčil. 
Takţe se vedení Primy hodně namíchlo 
a rozhodlo vskutku šalamounsky: 
ukončit vysílání TV Prima a začít aktivně 
vyuţívat licenci na TV Prima Family, na 
kterou uţ se povinnost pouštět do svého 
vysílání jiné televize samozřejmě 
nevztahovala. Řešení poněkud zvláštní, 
nicméně právně čisté jako lilium. 
Nemohl jsem na tohle upozornit, protoţe 

se takto vedení Primy rozhodlo aţ po 
uzávěrce minulého zpravodaje, někdy 
kolem 20.12. 
 
Křesťanská televize Noe konečně ve 
Starovičkách – uţ nejen ze satelitu 
 

     Začátkem ledna začal vysílat 
slovenský multiplex Západoslovenské 
televize (ZSTV), jenţ kromě slovenské 
ZSTV, CETV a zpravodajské TA3 k 
mému velkému podivení nabídl i českou 
(!) křesťanskou televizi Noe. Vysílal na 
45. kanále (666 MHz) ani ne do poloviny 
ledna, najednou bylo vysílání ukončeno, 
údajně proto, ţe ZSTV neměla povolení 
na 45. kanále vysílat. Co se přesně děje 
a jestli bude Noe ještě někdy z onoho 
MUXu vysílat jsem zjistil aţ po dotazech 
na ředitelství ZSTV a TÚSR 
(Telekomunikačný úrad Slovenskej 
republiky). Napsali mi, ţe začnou znovu 
vysílat od 31.1.2012 a termín skutečně 
dodrţeli. Vysílají na  K51 (714 MHz) z 
Borského Mikuláše (prý) o výkonu       
10 kW (mně se zdá niţší) vertikální 
polarizací. Jak má být natočena anténa 
vertikálně, si můţete prohlédnout na 
obrázku. Z tohoto vysílače signál 
přijímám i já. Dále vysílají téţ z 
Bratislavy na K55 (746 MHz) o výkonu   
1 kW, rovněţ vertikálně.  Jestli se tu 

vysílání na tomto kanále dá chytnout, 
nevím. Vzhledem k poměru vzdálenost 
– výkon bych řekl, ţe těţko. Pokud 
chcete pozemně přijímat signál TV Noe, 
musíte vyuţít právě tento slovenský 
multiplex, v ţádném českém zatím 
nevysílá. MUX ZSTV má povolení 
vysílat do konce listopadu letošního 
roku, ale velmi pravděpodobně bude 
chtít licenci prodlouţit. Návod pro 
naladění TV Noe. Nejprve zkuste ručně 
naladit K51 nebo 55. Nepodaří-li se to, 
budete potřebovat další anténu i s 
příslušenstvím: Pásmová (K47-52) 16-
prvková anténa typu yagi (ve výprodeji 
Omko digital www.omko.cz za 200 Kč), 
anténní předzesilovač K51 (232 Kč), 
slučovač REST/K51 (160 Kč) a koaxiální 
kabel (5 metrů za 60 Kč). Dohromady 
vás příjem TV Noe tedy vyjde na cca 
652 Kč. Otázkou je, zda se to vyplatí, 
kdyţ má vysílání jisté jen do 30.11.2012 
a pak se uvidí. Pokud byste přeci jen o 
Noe stáli, můţete se na mě obrátit na 
tel. čísle 777827084 nebo na e-mailu  
robertzeman@seznam.cz  a já se budu 
snaţit vám s příjmem poradit. 

 
     V některém z dalších Zpravodajů se 
budu převáţně věnovat srovnání kvalit 
různých televizí (CRT, PLAZMA, LCD, 
LED, OLED a 3D) a srovnání různých 
parametrů příjmu.  
                         Robert Zeman, dipl. um. 
 

http://www.omko.cz/
mailto:robertzeman@seznam.cz


Budovy pro život a životní prostředí 
     
     Jak název mého příspěvku do 
Starovičského zpravodaje napovídá,  
tématem jsou poznatky a zkušenosti ze 
stavařské praxe mé a mých přátel z 
oboru. K napsání tohoto tématu mě 
vyprovokoval přítel ze Staroviček, kdyţ 
mne zval k sobě do domu slovy: „Ty jsi z 
té stavařské branţe, potřeboval bych 
poradit a vysvětlit toto. Kdyţ jsem si 
vyměnil dřevěná okna za plastová, po 
čase to v obýváku bylo cítit stařinou a 
pod kobercem jsem objevil plíseň. Dříve 
tomu tak nebylo. Můţeš mi to vysvětlit?“ 
Mé vysvětlení znělo: „Původní dřevěná 
okna, která jsi vyměnil za plastová, 
zajišťovala tzv. přirozené větrání 
vzduchu v místnosti tím, ţe rámy oken 
netěsnily tak dokonale, jak okna 

plastová. Kdyţ dojdeš dnes ráno do 
práce, po dobu tvé nepřítomnosti se 
stává z bytu nevětraná bedna. Coţ jsou 
příznivé podmínky pro vznik plísní na 
stěnách a podlaze pod kobercem, taktéţ 
mnoţení spor v lůţkovinách. Tvá nová 
okna bez mikroventilace těsní tak 
dokonale, ţe nevětrají vůbec. Nezaručují 
ti bezpečné větrání sklopným křídlem. V 
případech vloupání do bytu přes toto 
pootevřené křídlo, pojišťovna ti škodu 
neuhradí, bude tvrdit, ţe byt tím nebyl 
zajištěn proti vloupání. Pootevřené 
sklopné křídlo je příleţitost pro bytové 
zloděje. Kdybys přišel o radu před 
výměnou dřevěných oken za plastová, 
poradil bych ti následující. Původní 
dřevěná okna nevyměňuj, jsou zdvojená, 
stáří kolem 30ti let, (jejich ţivotnost je 
100 let). Vnější zasklení oken vyměň za 
dvojsklo, tím tepelně vyhoví dnešním 
předpisům, ušetříš 2/3 nákladů na nová 
okna a neměl bys ten problém, co máš 

dnes.“ Tolik polemika s přítelem k 
danému tématu, výměny dřevěných 
oken za plastová. Dále uvedu několik 
poznatků k danému tématu, ve smyslu 
zdravého prostředí domů, ve kterých 
ţijeme a prostředí kolem nás.  

Slunce v bytě  

     Sluneční paprsky ozdravují ovzduší v 
bytě. Jak praví známé rčení: „Kam 
nechodí slunce, tam chodí lékař.“ 
Příznivé vlastnosti slunečních paprsků 
jsou v tom, ţe obsahují neviditelné 
ultrafialové paprsky, které mají důleţitý 
vliv na lidské zdraví. Na druhé straně 
působí nepříznivě na některé 
choroboplodné zárodky a 
mikroorganismy v bytě a ničí je. Podle 
stavební normy a hygienických předpisů 
je poţadováno, aby obytné místnosti 
domu byly osluněny slunečními paprsky 
denně alespoň 2 hodiny celoročně, aby 
splňovaly podmínky zdravého prostředí, 
tak jak poţadují výše uvedené předpisy. 
Jedná se o kuchyně, pokoje a pracovny 
v bytě. Tyto podmínky ve stávající 
zástavbě obce nesplňuje mnoho domů, 
dokonce celé ulice mají průčelí domů 
orientováno na čistý sever, kam 
nezasvítí slunce vůbec. Tady je jediná 
moţnost částečně proslunit přízemní 
zástavbu domu zmíněných místností 
střechou přes strop pomocí střešních 
oken a tzv. světlovodů. Ovšem tyto 
moţnosti jsou omezeny mnohými 
okolnostmi, jako moţnost oslunění 
střechy z jiţní strany clonění vyšší 
zástavbou souseda nebo domy přes ulici 
a podobně.  

Větrání místností bytu  

     Jedním ze základních předpokladů 
zdravého bydlení, je dostatek čistého 
vzduchu, tj. vzduchu nevydýchaného. 
Jak často větrat závisí na mnoha 
okolnostech. Například kolik je v 
místnosti osob, zda je v místnosti 
plynový spotřebič, který spotřebovává 
kyslík z místnosti, její velikost a 
podobně.  

Vlastní stavba domu 

     Tam, kde nejde sníţit hladina spodní 
vody pod úroveň základů domu pomocí 

drenáţí nebo odvodu do kanalizace, je 
lépe nestavět – komplikace, zdravotní 
potíţe, vana proti tlakové vodě a 
podobně. Při stavbě domu nebo jeho 
rekonstrukci je nutné dbát na řádnou 
izolaci proti vodě a zemní vlhkosti. 
Taktéţ izolaci proti radonu speciální fólií. 
V zimě při topení nasaje radon z podloţí 
do domu, kde se rozptýlí, radon nelze 
vnímat smysly. Kdo má řádnou izolaci 
domu a intenzivně větrá, má toto riziko 
nízké.  

Nosné konstrukce domu  

     Pro obytné části domu jsou 
nejvhodnější keramické tvárnice, taktéţ 
stropní keramické nosníky, včetně 
keramických vloţek. Tyto materiály jsou 
nejvhodnější pro výstavbu z 
ekologického hlediska. Vyhovují tím, ţe 
se z nich neuvolňují ţádné škodliviny, je 
to přírodní materiál, z pálené hlíny. Je 
třeba si uvědomit, ţe ze všech jiných 
lehčených materiálů pro výstavbu se 
uvolňují látky, ze kterých jsou vyrobeny, 
sice v toleranci výrobních norem, ale ţe 
tomu tak je nelze vyloučit. Podle názoru 
mého přítele, odborníka v oboru s 
dlouholetou zkušeností, zastává názor, 
ţe veškeré materiály v bytě z umělých 
hmot, řečeno obrazně – Dýchají s vámi, 
ovlivňují prostředí v té části domu či 
bytu, kde jsou zabudovány. Uzavírá svůj 
názor slovy: „Kdyţ uţ máte v bytě vše, 
na co sáhnete, z umělých hmot přes 
plastová okna, aţ po akrylátovou vanu, 
je tu jedna rada na závěr - obloţte si 
stěny bytu někde i stropy dřevěným 
obkladem z borového dřeva. Tím si 
provoníte byt na dlouhou dobu vůní 
přírody, pryskyřice a lesa.                              
 
Doporučené teploty 
kuchyň, jídelní kout, pokoj, loţnice  20 °C 
koupelna                                          24 °C 
WC                                                  20 °C 
chodba, schodiště, předsíň     10 – 15 °C 
odpočinek                                19 – 22 °C 
lehká fyzická práce                  18 – 20 °C 
středně těţká fyzická práce     14 – 17 °C 
těţká fyzická práce                  10 – 15 °C                                                                                   
                                      Bohumil Šmerda                                     

 

Zima v mysliveckém revíru 

     Dosavadní průběh zimního období v naší oblasti v prosinci a 

lednu teplotně a sráţkově zimu moc nepřipomínal. Téměř 

nemrzlo a sníh ţádný. Zato koncem ledna uhodily mrazy, sníh 

však pořád nikde. Myslivci, aby zvěř nestrádala, předkládají ji 

krmení, které během roku nashromáţdili – pšenici, ječmen, 

kukuřici, seno, jetel, řepu, suché pečivo, sůl, letninu. Kaţdý 

myslivec má určen zásyp a krmelec, o který se stará a do 

něhoţ pravidelně doplňuje krmivo. Pro myslivce je to 

samozřejmost, je to součást jejich celoroční činnosti. Na druhé 

straně je velmi smutné to, ţe jiní lidé dopustí, aby bylo 

zlikvidováno celé hejno divokých kachen, které uţ několik let 

ţilo péčí rybářů na Luţi. S největší pravděpodobností je 

roztrhali toulající se psi, kdyţ Luţa zamrzla a kachny neměly 

šanci jim uniknout. Majitelé takových psů zaslouţí hluboké 

opovrţení a přísnou kritiku od slušných občanů Staroviček. 

Myslivci rozhodně zpřísní svůj přístup vůči toulavým psům v 

revíru. Po této zkušenosti si kaţdý můţe udělat představu, co 

dokáţe takový toulavý pes v revíru především v době hnízdění 

a vyvádění mláďat. Myslivci v tomto předjarním období rovněţ 

bilancují činnost v uplynulém mysliveckém roce a plánují, co 

dělat dál. To proberou na výroční členské schůzi sdruţení v 

březnu.                                                                                  (JP)

 



Jak jsem se nechal zatknout aneb Zlodějem proti své vůli 

     Plynul předvánoční čas – kdysi doba 
adventního rozjímání, očisty lidských 
duší, doba časně ranních rorátů a 
v domácnostech chvíle večerního 
radostného růţence. Historický význam 
Vánoc se v dnešní společnosti jaksi 
ztrácí v komerčním balastu – hektické 
dny vánočních nákupů a davového 
šílenství v nesčetných shopping 
centrech, lidé propadající konzumu. 
     Toho roku vyjímečně,  aspoň na chvíli 
ladovsky zasněţená krajina jednoho 
krásného, lesy obestřeného, nad Brnem 
vysoko situovaného a dnes zcela 
revitalizovaného menšího sídliště 
s neobvyklou koncentrací výrazných 
osobností společenského ţivota – z těch 
nejznámějších připomínám například 
prof. MUDr. Jiřího Vorlíčka /1944/, 
našeho předního onkologa, sochaře 
Miloše Axmana /1926-1990/, malíře a 
grafika Antonína Procházku /1882-1945/, 
hvězdnou zpěvačku orchestru Gustava 
Broma Jarmilu Veselou /1933/, narodivší 
se tu a mládí tu proţivší herečku 
Gabrielu Vránovou /1939/, basketbalistu 
a trojnásobného olympionika Kamila 
Brabence /1951/, mistryni světa ve 
cvičení na kladině, váţným zraněním 
vyřazenou z vrcholového sportu Věru 
Černou /1963/, legendárního 
československého krasobruslaře a 
později úspěšného trenéra Karola Divína 
/1936/, olympionika a trojnásobného 
mistra světa v dráhové cyklistice Ivana 
Kučírka /1946/, vítězku Světového 
poháru v orientačním běhu  Ádu 
Kuchařovou /1958/, vítěze Závodu míru 
z roku 1964 a tehdejšího miláčka národa 
Jana Smolíka /1942/, tragicky 
zahynuvšího pod koly náklaďáku při 
tréninku, vítěze Závodu míru v roce 1972 
Vlastimila Moravce /1946-1986/, 
volejbalovou a beachvolejbalovou 
reprezentantku České republiky Soňu 
Novotnou /1975/, mistra Evropy 
v triatlonu a duatlonu, olympionika Filipa 
Ospalého /1976/, krasobruslařského 
reprezentanta Jaroslava Suchého 
/1971/, fotbalové reprezentanty Karla 
Jarůška /1952/  a střelce zlatého 
finálového olympijského gólu do sítě 
NDR v Moskvě v roce 1980 Jindřicha 
Svobodu /1952/ a další více či méně 
známé vědce, umělce, sportovce, 
politiky,  s mnohými z nichţ se častěji či 
příleţitostně potkávám a mají můj velký 
obdiv a úctu. 
     Hezkou tradicí se v tomto sídlišťátku 
stalo tzv. Vánoční zvonění. Ozdobený a 
nasvícený, velký vánoční strom, jarmark 
se vším moţným pojícím se s Vánocemi, 
vánoční pódium s vánočně naladěnými 
vystupujícími – od dětí z mateřské školy 
aţ po příjemnou „Saxanu“ Petru 
Černockou či mému vkusu ne zrovna 
přejícímu Maxim Turbulenc. 
     V té době vysílala Česká televize 
reportáţ i o druhé straně očekávání 
Vánoc - o mnoţících se krádeţích 
v obchodech a následných vyčíslených 

ztrátách. Ustarané a bezradné obličeje 
manaţerů televizním štábem 
navštívených super či hypermarketů, ba i 
jejich výhruţná a varující slova 
k nepoctivcům „přes obrazovku“, byla 
pro mě nemalou inspirací k akci  s 
hořkým koncem. 
     Se všemi moţnými barvami 
rozblikaného pódia vedle středně 
velkého supermarketu duněla svérázná 
hudba Maxim Turbulenc, rozhodně 
nepřipomínající blíţící se Vánoce. Ani 
v mé hlavě zrodivší se „plán“ s vánoční 
idylkou příliš nekorespondoval – chtěl 
jsem se „na oko“ stát nepoctivým 
nakupujícím, takovým malým 
zlodějíčkem při rodinném nákupu. Věda, 
ţe v tomto předvánočním čase tu 
přebývá a šmíruje bezpečnostní 
agentura marketu, chtěl jsem ji trochu 
vyprovokovat, nechat se jí chytit a pak 
absolvovat celou, následnou, 
nepříjemnou, zdlouhavou, potupnou a 
ostudnou proceduru s polapeným 
zlodějíčkem. V místním občasníku tomu 
pak dát literární tvar předvánočního 
fejetonu jako výstrahy lidem - 
potencionálním zlodějíčkům sídlištního 
marketu, aby věděli, co je čeká, budou-li 
přistiţeni. 
      Vstoupil jsem s nic, a ještě potom 

dlouho s nic, o mém záměru netušící 
manţelkou do blíţícími se Vánocemi 
pulzujícího  marketu a splynul jsem 
s nakupujícím davem. Vzdálil jsem se od 
manţelčina nákupního vozíčku postupně 
se plnícího vším moţným vánočním i 
nevánočním a procházel jsem se po 
obchodě, stále však ještě nemaje 
představu „co mám ukrást“. Stačil jsem 
si všimnout titěrného človíčka v bílé košili 
s krátkým rukávem a nápadně 
chlupatýma rukama, jistě ne 
nepodobnému starozákonnímu Izákovu 
synu Esauovi. 
     Nenápadně nápadně se ocital 
v různých místech obchodu a takto 
pobíhaje mezi lidmi zababušenými do 
bund a koţichů ostříţími pohledy 
hodných věhlasných detektivů, coby 
marketová ochranka, sledoval poctivost 
nakupujících. Zkusil jsem ho mírně 
provokovat, aţ si mě všiml – v kapse 
mého kabátu zmizela „Studentská pečeť“ 
za 47 korun a jal jsem se jít směrem 
k pokladně. Okamţitě se do prostoru za 
pokladnou přemístil i onen „stráţce 
pokladu“. Jakoţe jsem se rozmyslel, ţe 
na čokoládu vlastně nemám ani choutky, 

vrátil jsem ji zpět do regálu s čokoládami. 
Chlupatý detektiv Esau znejistěl, vida, ţe 
z mé zlodějiny nebude nic a on ptáčka 
nepolapí. 
     Nedopřál jsem mu však klidu a 
zvědavě jsem osahával různé drogistické 
zboţí, čta návody k jejich pouţití. Stále 
mě zpoza regálů sledoval a já si 
připadal, ţe jsem v tom okamţiku 
v plném obchodě jediným moţným 
zlodějíčkem jen já sám. Občas se naše 
pohledy setkaly a na chvíli přece jen dal 
pokoj a slídil jinde. Určitě neviděl, kdyţ 
v mé kapse zmizela kostka kvasnic za 
2,50 Kč, ale určitě viděl, kdyţ se 
z mrazícího pultu do mé kapsy 
přestěhovaly dva plátky sýru na smaţení 
za 17, 50 Kč – a to uţ mě nespustil z očí. 
      Stále nic netušící manţelka uţ stála 
před pokladnou /i toto jsem musel 
časově zkoordinovat/. Pomohl jsem jí 
s vyprazdňováním nákupního vozíku, 
zaplatila a… 
     Vně za pokladnami uţ stál náš Esau 
a přiznávám, ţe velmi diskrétně, aniţ si 
toho kdokoliv mohl všimnout, na mě 
mával ukazováčkem chlupaté ruky a 
poté i průkazkou ochranky. 
     Nastalou a navíc z mé strany chtěnou 
situaci jsem nemohl a nechtěl 
skandalizovat a kajícně jsem za ním šel. 
Manţelka zatím vyšla do mrazivého 
večera, myslíc si, ţe jsme s důleţitě se 
tvářícím človíčkem snad přátelé, kteří se 
dlouho neviděli a zabředli delší řeč – 
proto po několika minutách marného 
čekání před obchodem i s těţkou 
nákupní taškou, určenou původně mně, 
odešla domů. 
     Marketový detektiv Pištora mě zavedl 
do útrob skladů a šaten zaměstnanců a 
mezi námi dlouho probíhala jen 
nonverbální komunikace – šavloval 
chlupatou pravou rukou, dělal ksichty, 
zvedal huňaté, téměř srostlé obočí, 
kroutil hlavou, koulel očima aţ nakonec 
shrnuv se stolu vše mu tam překáţející 
/od zbytků rohlíků, otevřených paštik, 
sýrových obalů, slupek od banánů a já 
nevím čeho ještě/ podal si ze skříně a 
poloţil na stále ještě umaštěný stůl, 
zřejmě i pro tyto účely tam připravený, 
stoh tiskopisů, ukázal na ţidli a poprvé 
promluvil: „Posaďte se!“ V záhlaví 
tiskopisu připraveného pro můj výslech 
jsem si přečetl – Protokol o krádeţi.  A 
začala nevídaná procedura, kterou jsem 
si vlastně přál: „Váš občanský průkaz, 
jméno, příjmení, datum narození, 
zaměstnání, bydliště.“ Písmem, jeţ 
pamatujeme z písanek v první třídě 
obecné školy, vše pečlivě zanášel do 
mnohakolonkového zvídavého blanketu. 
Chvílemi ukázal i vlídnou tvář a otcovsky 
se zeptal, proč jsem to udělal a zda je 
mně to zapotřebí, kdyţ předtím jsem 
musel obrátit obě kapsy a na stůl vyloţit 
svůj „lup“ – ten také zaevidoval do 
obdélníčku „kradené zboţí“ a cenově 
vyjádřil – rovných 20 korun. 



     Výslechová místnost byla zároveň 
šatnou prodavaček, a ty si tam, vidouce, 
ţe je tam nějaký polapený ptáček, 
s gustem chodily hned pro kapesník, 
hned se napít kofoly, hned si odloţit či 
obléct svetr, především s výrazným 
opovrţením si mě prohlíţely, dodnes 
nevím, jak moc zvyklé na podobné 
zlodějské exoty. 
     Kdyţ uţ jsem si myslel, ţe téměř 
hodinový výslech se blíţí ke konci a 
přemítal jsem v hlavě, jak to „zdrţení“ 
doma vysvětlím manţelce, které však 
stejně, jako jediné budu moct říct, jak a 
proč to vlastně bylo, chlupatá Důleţitost 
začala na mobilu vyťukávat nějaké číslo 
a věřte - nevěřte, za chvíli tam byla 
Městská policie. Stráţníci – on a ona – 

přišli do pěti minut, v nichţ se mně 
jakoby polidštěný detektiv vlastně 
omlouval, ţe „takový je ţivot a takové 
jsou předpisy“. Stráţci zákona bez 
zaklepání vstoupili a komisnější výraz 
tváří jsem snad ještě neviděl. 
     Začala druhá, a to uţ jsem zase 
myslel, ţe poslední fáze mé 
dvacetikorunové kauzy. A opět: 
„Občanský průkaz!“ a kolonky zase 
v jiném tiskopise se opět zdárně 
zaplňovaly. A zase: „Proč jste to udělal?“ 
…Stále jsem se musel ujišťovat, ţe chci-
li vědět, co takového zlodějíčka čeká, 
musím to potupné martyrium absolvovat 
aţ do úplného konce a nesmím 
prozradit, ţe jde o novinářský záměr. 
Stále komisní, ba řekl bych stále 
komisnější stráţnice, vidouc na jiţ 
vyplněném tiskopisu v kolonce „jméno a 
příjmení“ uţ méně úhledným písmem  
vyplněné mé, ne zas tak obvyklé 
příjmení, jakoby se zarazila a následnou 
otázkou se ujistila, jestli se tak opravdu 

jmenuji – odpověděl jsem, ţe uţ šedesát 
pět let „ano“. Zřejmě ji můj náznak vtípku 
trochu obměkčil a téměř mateřským 
tónem v hlase se mě zeptala, zda-li pak 
mám za manţelku učitelku? Nevěda, co 
tím sleduje, jsem opět úsporně 
odpověděl: „Ano“. Dotěrná ruka zákona 
ve svých, mne v té chvíli zcela 
matoucích otázkách nemajících s mým 
zatčením nic společného, pokračovala 
/proč ne, má to v popisu práce/ : „Neučila 
vaše manţelka na oděvní škole v Brně?“ 
Zase jsem telegraficky poslušně 
odpověděl: „Ano.“  
A pak následovalo: „… Tak přece vy, to 
se nestydíte, taková hodná paní učitelka 
a její manţel krade 
v samoobsluze!!!???“. 
     „To se“, v té chvíli asi chtěla říct „milý 
a váţený pane“, ale v tom okamţiku 
jejího rozhorlení jsem pro ni zcela jistě 
nebyl ani milý ani váţený pán, 
“nestydíte?“ Opět jsem švejkovsky pravil, 
ţe: „Stydím.“  A opět hezké i méně 
hezké, staré i mladé prodavačky se na 
mě chodily dívat, jsa uţ v rukou nejen 
jejich detektiva, ale i ţandárů – dle jejich 
pohledů, většího vyvrhela snad ještě 
neviděly. 
     Kdyţ uţ spěla i tato druhá fáze mého 
zatčení ke konci a já pevně doufal, ţe 
snad uţ ţádná další nebude, nedej Bůh, 
jedině snad  za ukradené kvasnice 
nějaká obecní šatlava, ozvala se znova 
ultramateřským hlasem  emancipovaná 
ruka zákona sdělujíc, ţe to vyřešíme 
pokutou, která v mém případě má horní 
hranici 1 000 korun, ale protoţe je jí líto 
hodné paní učitelky a mé manţelky 
zároveň, která ji před lety coby dámskou 
krejčovou učila, vyměří mně pokutu 
„pouhých“ 800 korun.  Tu stvrdila zase 
na nějakém tiskopisu, s nímţ jsem musel 
do tří dnů zajít na ředitelství Městské 
policie, Křenová 4 a tam se odlehčit o 
800 korun. Snad mě ta „hodná paní 
učitelka“ zachránila před třetí fází mého 
kříţe – na příslušné policejní sluţebně. 
Poděkoval jsem „za laskavost“ v podobě 
„jen“ osmi stovek a po dvou hodinách 
jsem se opět nadechl mrazivého lesního 
vzduchu. 
     Hudba Maxim Turbulenc uţ dávno 
doduněla, jarmareční krámkaři balili 

zbytky neprodaného i neprodejného 
zboţí, úklidová četa dávala náměstíčko 
do původního stavu. 
      Manţelka se doma divila, co jsem si 
s „kamarádem od pokladny“ tak dlouho 
povídal. Opatrně, mírumilovně jsem ji  
začal vysvětlovat můj, dle mě dobře 
myšlený záměr – odradit případné 
poberty, nepříjemnou a jistě i 
nedůstojnou procedurou po jejich 
případném odhalení, kterou jsem na 
vlastní kůţi záměrně absolvoval aţ do 
úplného konce, od nekalého záměru. 
     Těţko mé lidumilné pohnutky 
chápala, zvláště, kdyţ jsem šel příští den  
poslušně zaplatit oněch osm stovek 
pokuty. 
      Tam to také nikomu nepřeji – 
skupinky a jednotlivci, převáţně z řad 
romské veřejnosti, hospodští povaleči, 
lidé z okraje společnosti. Ti tam byli 
rovněţ zaplatit za své prohřešky, ve 
většině případů, jak jsem tam za tu chvíli 
vypozoroval, však spíše smlouvat, aby 
platit nemuseli, někteří popírajíce své 
„přešlápnutí zákona“. Dívali se na mě 
jako na člověka z jiného světa, hned se 
však druţili, chtěli cigaretu, vyzvídali, 
proč tam jsem, s kým jsem se popral, co 
jsem rozbil, co jsem kde ukradl apod.. 
Výběrčí pokut za okénkem s roletkou, 
jistě zvyklý na ledacos a ledaskoho, 
vyinkasoval mých osm naţehlených 
stokorun a obšťastnil mě příslušným 
počtem pokutových bločků – ty mám 
dodnes schované v osobním archivu pod 
signaturou Z /zloděj/ a zatáhl okénko. A 
další a další hříšníci a tak to tam jde 
dokola… 
     Aţ po drahné době, při náhodném 
setkání na sídlištním chodníku, jsem 
slušně onu paní Janu – alias četnici ze 
sídliště, pozdravil s otázkou, zda mě 
poznává a se záměrem, ţe konečně 
budu moct i ruce zákona vše vysvětlit. 
Se stále přetrvávajícím despektem si mě 
změřila a okamţitě se na vše 
rozpomněla. Řekl jsem jí, jak a proč to 
vlastně celé bylo. Pousmála se, ale jestli 
mé milosrdné myšlenky pochopila, to si 
nejsem jistý. Osm set korun mně však 
nevrátila. Hold, i novinařina má svá 
úskalí!            PhDr. Ladislav Valihrach     

 

Seriál pro chovatele 
 
Váţení chovatelé, 
      dovolte mi, abych Vás na prahu roku 
2012 co nejsrdečněji přivítal a popřál Vám 
do něj stálé zdraví a mnoho chovatelských 
úspěchů. 
     V letošním prvním příspěvku našeho 
chovatelského miniseriálu se budeme 
věnovat terapii, prevenci a profylaxi psinky. 
Terapie psinky je většinou málo efektivní 

s poměrně vysokou mortalitou zvířat. Je pouze symptomatická, 
vychází z klinického nálezu a výsledek se dá jen stěţí 
odhadnout. Zvířata vykazující nervové příznaky mají 
minimální naději na vyléčení a většina takto postiţených 

zvířat končí převáţně euthanasií nebo exitem. Pro přehlednost 
bychom postup léčby a pouţití jednotlivých léčiv mohli shrnout 
do několika bodů: 

 Hyperimunní sérum – jeho pouţití má význam v začátku 

onemocnění, u pokročilých infekcí nepřináší ţádný efekt. 

 Antibiotika – jsou standardní součástí léčby psinkových 

pacientů, třebaţe nemají ţádný protivirový efekt, ale 
pouţíváme je jednak k potlačení sekundární bakteriální 
infekce a také ke sníţení rizika sepse. 

 Rehydratační terapie – je nezbytnou součástí intenzivní 

léčby psinkového pacienta, především však u zvířat 
s gastrointestinálními příznaky je intravenózní podávání   
rehydratačních roztoků ţivotně důleţité. 

 Doplňková léčba – týká se zajištění vhodného a 

optimálního prostředí pro pacienta, kterého umístíme do 
čisté, teplé a dobře větratelné místnosti, rozhodně se 
nedoporučuje jakákoliv zátěţ. Měli bychom si uvědomit, ţe 
např. štěkání je pro psa s dechovými potíţemi značně 



vysilující. Patřičnou péči také věnujeme pravidelnému 
odstraňování výtoků ze spojivky a z nosu. 

 Prevence a profylaxe – z výše uvedeného jednoznačně 
vyplývá, ţe jedinou účinnou formou obrany proti tomuto 
onemocnění je aktivní imunoprofylaxe.  

     Jiţ v prvním příspěvku o psince jsem napsal, ţe je to 
onemocnění štěňat a mladých psů ve věku 3-6 měsíců. 

Z tohoto pohledu je nutné si uvědomit, ţe štěně se rodí pouze 
asi s 3 % protipsinkových protilátek, které získalo od matky. 
Zbývajících 97 % by mělo štěně přijmout co nejdříve po 
narození kolostrem, protoţe jen štěňata, která přijmou 
dostatečné mnoţství kolostra jsou chráněna proti infekci viru 
psinky cca do 6 – 10 týdnů věku. Tato forma obrany, kdy zvíře 
(štěně) přijímá jiţ hotové protilátky, se nazývá pasivní  
imunoprofylaxe.  
       Z výše uvedeného odstavce je patrné, ţe s aktivní 
imunoprofylaxí (tj. vakcinací, kdy tvorba protilátek je vyvolána 

očkovací látkou) je nejlépe začít mezi 6. – 10. týdnem věku 

štěněte. K navození 
dostatečné imunity se 
doporučují 1 – 2 revakcinace 
v intervalu 2 – 4 týdnů s tím, 
ţe poslední revakcinace by 
se měla uskutečnit po 
dovršení 3 měsíců. Při 
dodrţení uvedeného 
vakcinačního schématu se 
vyvíjí solidní imunita 
přetrvávající spolehlivě déle 
neţ jeden rok. Z toho 
vyplývá, ţe obvyklý interval 
vakcinací činí jeden rok.  
       To je, Váţení chovatelé, 
o psince vše a těším se 
s Vámi nashledanou příště.                                     
             MVDr. Jiří Svobodný 

 (foto: kříženec Elina)

 

Lyžařský zájezd do Nového Města na Moravě 
 
     Loňský rok jsme zahájili lyţařským 
zájezdem na Lopeník. A jelikoţ se 
některé naše akce stávají tradicí, 
rozhodli jsme se, ţe prvním zájezdem 
v roce 2012 bude opět zájezd 
lyţařský. Tentokrát jsme zavítali do 
Nového Města na Moravě, do 
skiareálu na Harusově kopci. 

     Termín zájezdu jsme letos stanovili 
na 18.2.2012. Odjezd byl naplánovaný 
na 8:00 hod. S menším zpoţděním jsme 
se vydali, s téměř vytíţeným autobusem, 
na cestu. Jen tak pro zajímavost chci 
podotknout, ţe na Lopeník nás jelo 27. 
Letos se však řady zimních nadšenců 
zvýšily na 44 účastníků.  
     Cesta ubíhala bez sebemenších 
komplikací, ţádné sněhové kalamity a 
podobné neduhy počasí nás 
nezastihly. Jen asi hodinu před 
cílem se lehce rozpršelo, a 
kdyţ jsme přijeli na místo, 
padaly malinké krupičky. Neţ 
jsme se však dostali na svah, 
počasí se umoudřilo. Na svahu 
panovaly ideální sněhové 
podmínky, i kdyţ je pravda, ţe 
nám to trochu tálo. A nyní 
něco málo informací o naší 
cílové zastávce: nadmořská 
výška Harusova kopce je 
734m n.m., délka sjezdovky je 
550 m a moderní sedačková 
lanovka dokáţe vyvézt aţ 

1400 osob za hodinu. Všichni jsme se 
tedy na vlastní oči přesvědčili, ţe 
Harusův kopec není ţádná „kamikaze“, a 
jsou zde ideální podmínky, jak pro úplné 
začátečníky, tak i pro sáňkaře, kterým je 
určen menší boční svah, na kterém se 
mohou nerušeně vyřádit, aniţ by se pletli 
pod lyţe a prkna těm zdatnějším, 
rychlejším a zkušenějším jedincům. Na 
protější straně svahu bylo připraveno 
několik menších skokánků a tak si i pár 
našich snowboardistů vyzkoušelo své 
„letecké dovednosti“. I kdyţ jsem 
sjezdovku popsala spíše jako mírnější, 
tak i na takové sjezdovce jsme byli 
svědky zásahu horské sluţby. Nejspíš se 
jednalo o nějakou komplikovanější 
zlomeninu, proto se o zraněného 

postarali tři záchranáři horské sluţby a 
pak uţ si jej odvezla sanitka. Nutno 
podotknout, ţe se všichni naši zdatní 
sportovci vrátili bez jakékoliv újmy. 
     Ještě bych se ráda zmínila o dalším 
důleţitém sportu v tomto kraji a tím jsou 
běţky. Okolí Nového Města je rájem 
běţkařů, jelikoţ úplně všude, ale 
opravdu všude, kam se podíváte, jsou 
vyjeté běţkařské stopy. Letos jsme sem 
několik běţkařů přivezli i my. Není se 
vlastně čemu divit, kdyţ si připomeneme, 
ţe ve dnech 11.-12.2.2012 se zde 
konala Zlatá lyţe, tedy závod světového 
poháru v běhu na lyţích, který se zde 
koná kaţdoročně. Jakmile si všichni do 
sytosti uţili svého vyvoleného sportu, tak 
jsme se sešli u autobusu. V 15:30hod.  

jsme měli sraz. Jakmile dorazili 
poslední opozdilci a udělali jsme si 
hromadné foto, vyrazili jsme směr 
„domů“. Únava nás poněkud 
zmohla a proto i zpáteční cesta 
probíhala ve velice poklidném 
duchu.  
     Snad se výlet všem líbil a my 
všem zúčastněným děkujeme, ţe 
víkendové lenošení odsunuli na 
druhou kolej a strávili s námi 
příjemný a aktivní sobotní den. 
Příští rok se na vás opět těšíme!  
                          za kulturní komisi  
                             Pavlína Prátová 

 

Vánoční šachový turnaj 
     
     Dne 26.12.2011 se konal v restauraci Na růţku tradiční 
Vánoční šachový turnaj, kterého se zúčastnilo 12 hráčů nejen 
ze Staroviček, ale i z blízkého okolí. Začátek byl stanoven na 
10 hodinu dopoledne, a v systému kaţdý s kaţdým, končil po 
sedmi odehraných hodinách kolem páté odpoledne. Tohle 
šachové klání nejlépe zvládl Vojta Buchta, který celým turnajem 
prošel desetkrát vítězně a jen s jedinou prohrou. Na druhém 
místě se umístil Pavel Lang, který vyhrál devětkrát s jednou 
prohrou a jednou remízou. Třetím v pořadí byl Vlastik Mazůrek, 
 který měl na svém kontě osm výher, dvě prohry a remízu. 
Celkové pořadí: 
1.Vojta Buchta 

2.Pavel Lang 
3.Vlastik Mazůrek 
4.Dušan Buchta 
5.Robin Mazůrek (Klobouky). 
     A další zúčastnění Michal 
Fačara (Šakvice), Ondra Mazůrek, 
Štěpán Janoušek, Michal Spěvák, 
Olin Lesner a nejmladší účastník 
David Poláček mladší. 
     Chtěl bych touhle cestou 
poděkovat za výborné občerstvení ve zdejší restauraci a také 
obecnímu úřadu za finanční podporu.             Pavel Lang 

 



 Jak jsem (málem) vyhrál Vánoční turnaj v ping-pongu 
     
     Moje nepřekonatelná touha v něčem 
vyniknout, mě dohnala k neuváţenému 
přijetí pozvání být účastníkem 
Vánočního turnaje v ping-pongu u nás ve 
Starovičkách.  
     Vzpomínám si docela přesně, co mi 
jako první proletělo hlavou, ještě neţ 
jsem slíbil účast - ţe něco zdravého 
udělám pro svoje tělo, v průběhu svátků 
vystavené soustředěnému náporu 
různých dobrot, po většinu roku 
povaţovaných za zdraví škodlivých. 
Chvíli potom, co jsem potvrdil účast, se 
mi vynořila vzpomínka na dobu, kdy 
jsem povaţoval ping-pong za příjemný 
sport, ve kterém jsem sice nehrál na 
repre úrovni, ale také jsem po turnajích 
neodcházel kanály. Říkal jsem si: 
„Hochu, osvěţíš si teorii, trochu 
potrénuješ a bedna tě nemine!“.   
     Kdyţ jsem na druhý den hledal krabici 
s nápisem „Sportovní náčiní“, našel jsem 
i jednu zapadlou, která mi byla nějaká 
povědomá. Kdyţ jsem odfoukl prach a 
otevřel ji, uviděl jsem pohár a s ním se 
mi vynořila i jedna vzpomínka. Uţ je to 
dobrých 30 let zpátky, to jsem pracoval 
ve státním podniku vyrábějícím 
elektromotory. Soudruh náměstek tehdy 
v rámci sportovních aktivit ROH 
kaţdoročně pořádal turnaj v ping-pongu, 
jehoţ se také zúčastnil. Aby se všichni 
mohli soustředit na hru, byl turnaj 
pořádán na rekreačním zařízení ROH 
mimo Brno v krásné lokalitě u Nedvědice 
na Vysočině. Večer před turnajem se 
konala společná presentace 15ti leté 
historie turnaje, vysvětlení pravidel, 
losovaní do skupin a způsob nasazování 
do vyřazovacích bojů. Hlavní cenou byl 
pohár soudruha náměstka a dárkový 
potravinový koš. Po oficiální části začala 
neformální zábava. Druhý den nebylo 
účastníky za stolem pomalu ani vidět, jak 
byli zelení, ale boje ve skupinách to 
neovlivnilo - byly urputné. Měl jsem 
tehdy co dělat, abych se kvalifikoval do 
play-off z posledního postupového místa 
ve skupině, a navíc to ještě jenom proto, 
ţe jsem uhrál o jeden jediný set víc, neţ 
další v pořadí. Ale v play-off jsem oţil a 
neţ jsem se nadál, byl jsem ve finále a 
na druhé straně stolu proti mně stál 
soudruh náměstek. Hrálo se na tři 
vítězné. 
     První set proběhl nějak moc rychle a 
skončil 21:10 pro mne. V podstatě stačilo 
podat přes, zbytek „zařídil“ soudruh 
náměstek. Druhý set jsem začal velice 
špatně a hned to bylo 2:10 v můj 
neprospěch. Nemohl jsem si 
nevšimnout, ţe konverzace kolem stolu 
oţila. Nicméně hra mě úplně pohltila a 
set jsem dotáhl do konečného stavu 
21:19. V tu chvíli si můj kolega z 
kanceláře vyţádal oddechový čas a 
odtáhnul mě bokem k vitríně, kde byl 
vystaven pohár. „Podívej se!“, řekl 
důrazně a já viděl nablýskaný pohár se 
seznamem vítězů jednotlivých ročníků. 
Bylo tam jen jedno jediné jméno a to 

včetně stávajícího ročníku. Hádejte 
které? 
     „Chceš měnit historii?“, dodal ještě, 
ale to uţ nebylo potřeba. Do třetího setu 
jsem nastoupil s odhodláním prohrát, ale 
ať jsem dělal, co jsem dělal, protějšek 
byl ještě horší. Třetí set skončil stejně 
jako předchozí 21:19.  
„Tak to je průser! Ztratili jsme sponzora!“, 
slyšel jsem za sebou. Další ročníky se 
potom uţ neuskutečnily a já jsem 
nedostal čtvrtletní prémie.  
     Snad se to letos nestane - vrátil jsem 
se ve vzpomínkách nazpět - musím se 
ovládat.  
     Místo sledování seriálu Špitál v 
růţovém skleníku jsem si otevřel 
Příručku mladých svišťů a nalistoval 
oddíl „Kterak hrát table tennis“, kapitola 
„Jak správně drţet pálku“. Tuto jsem po 
krátkém rozmyšlení přeskočil – přece 
jsem všechno nezapomněl – a vrhnul se 
na kapitolu „Strategie hry“. Začínala 
bojovně – Vaší strategií musí být výhra! 
S tím jsem se velice rychle ztotoţnil, ale 
hned jsem si ji trochu poopravil – neplatí 
pro finále.  
     Ráno před turnajem jsem si sbalil 
raketu, párkrát pinknul prasklým míčkem 
o zeď, natáhnul šusťáky a šel dobývat 
vavříny. 

Přihlásilo se 18 hráčů - přesněji 1 hráčka 
a 17 hráčů. Po rozlosování do dvou 
skupin jsem se šel soustředit vedle do 
lokálu a potom nastoupil do prvního 
souboje.  
     Hned první výměna, při které mi 
soupeř, bůhví proč, hodil balónek na 
opačnou stranu stolu, neţ jsem stál, mi 
ukázala, ţe ne vše funguje tak, jak má. 
Oko sice postřehlo bílou, rychle letící 
kuličku, ale kolena zvyklá na sledování 
televize z pohodlného křesla, místo 
rychlého pohybu bokem, jenom zavrzala 
a balónek byl v tahu. Aha, řekl jsem si, 
musíš si stoupnout trochu víc ke středu, 
a tak jsem i učinil, ale příští výměna 
proběhla stejně – oko vše uvidělo, 
kolena zavrzala a míček byl pryč. Pozor, 
něco je špatně, blesklo mi hlavou a 
v duchu jsem rychle listoval stránkami 
Příručky mladých svišťů. Ani jsem 
nestačil nalistovat kapitolu „Jak správně 
stát u stolu“ a bylo po setu. Zatím jsem 
spíš hrál roli podavače míčků neţ roli 
soupeře. Navíc mě z toho stálého 
ohýbání se k zemi začala bolet záda. 
Zápas skončil 0:3  a já děkoval Bohu, ţe 
se nehraje na 5 vítězných. Potajmu jsem 
se snaţil přeměřit délku stolu – přece 

není moţné, aby to soupeři na stůl 
padalo a mně nikoliv. Ačkoliv jsem měřil 
dvakrát, a pečlivě, ţádný rozdíl jsem 
nezjistil. Divné. 
     Šel jsem si dát do vedlejší hospody 
pivo a trochu si zalistovat v Příručce 
mladých svišťů – ţe by mi něco 
podstatného uniklo?  
     Druhý zápas byl téměř stejnou kopií 
toho prvního - 0:3 a kolem mne začala 
obcházet paní Malomyslnost, moţná 
přímo Beznaděj. Nepomohla ani další 
dávka rad z Příručky mladých svišťů 
„Topspin – král úderů“ - třetí zápas opět 
0:3. Následující krátkou přestávku jsem 
proseděl v restaurantu, a vyuţil ji 
k operativnímu přehodnocení svých cílů - 
při účasti 18-ti hráčů to na bednu 
nevypadá – tak zkusím vyhrát alespoň 
set! 
     Ve čtvrtém zápase jsem se poprvé 
trefil smečí na stůl – tedy na správnou 
stranu stolu a potom ještě jednou, a 
hned to bylo poznat i na celkovém skóre. 
Zápas jsem sice prohrál, ale soupeři 
jsem sebral hned dva sety – první dvě 
vlaštovky! Hned jsem se v duchu pokáral 
za svoji poraţeneckou náladu - vţdyť 
jediným zápasem jsem svůj výkonnostní 
cíl splnil na 200%! A prý, ţe Stachanovci 
ţijí pouze v Rusku!  
     Další zápas, v pořadí uţ pátý, jsem 
prohrál opět 0:3, ale to se dá pochopit - 
bylo to způsobeno psychickým vypětím 
z předchozího zápasu a z toho 
pramenícím útlumem. Výsledek tohoto 
zápasu s mým sebevědomím pranic 
neudělal.   
     Po tomto zápase byla přestávka na 
oběd – výborný guláš – ale já si ho moc 
neuţil, protoţe jsem pilně listoval v  
Příručce mladých svišťů kapitola 
„Správné herní zásady“. V této kapitole 
mě zaujaly zejména rady „hlavně přes to 
štrykovaný“ a „zásadně na stůl“.   
    O přestávce jsem se snaţil si osvěţit 
topspinovou techniku (ruku s raketou 
zásadně kolmo!) a výsledky se dostavily 
- poslední dva zápasy ve skupině pro mě 
skončily vítězně (3:2 a 3:1)! Na 
kvalifikaci do play-off to sice nestačilo, 
ale určitě to byla cesta správným 
směrem.  
     Opět jsem se přesunul do vedlejšího 
restaurantu, kde jsem jedním douškem 
zapil radost ze dvou vítězství a zároveň 
trpkost z pěti poráţek. Naposledy jsem 
otevřel Příručku mladých svišťů, kde 
v poslední kapitole bylo napsáno „Při hře 
nikdy alkohol!“. 
     No, výkonnostní cíle stanovené před 
turnajem jsem nesplnil, ale na druhé 
straně jsem si zase nic nevymknul a 
nezranil sebe ani spoluhráče, takţe to 
musím celkově hodnotit jako dobrý 
počin. Na příštím ročníku určitě nebudu 
chybět, jenom to chce v průběhu roku 
trochu si pročíst teorii a příští ročník to 
moţná o té bedně uţ bude (alespoň o 
bedně šampaňského).      Kamil Ondrák 



Vánoční turnaj ve stolním tenise - Starovičky 2011 
 
     V úterý 27. prosince 2011 se v našem kulturním domě uskutečnil pravidelný turnaj ve stolním tenise dospělých pod záštitou 
obecního úřadu. Na presentaci, která začala v 10:00hod., se sešlo 18 účastníků, z toho, bohuţel, pouze jedna zástupkyně 
něţného pohlaví.  Po vzájemném představení byli všichni účastníci rozlosováni do dvou skupin A a B, ve kterých se hrálo 
systémem kaţdý s kaţdým. Výsledky jednotlivých skupin jsou zde:  
 

Skupina A 
1 2 3 4 5 6 7 8 9 

body 
celkem 

1 Dušan Fridrich   3:0 3:0 3:2 3:0 3:1 3:0 3:0 3:0 16 

2 Jiří Otřísal 0:3   2:3 0:3 3:0 2:3 3:0 3:0 3:0 8 

3 Martin Bárta 0:3 3:2   2:3 3:0 0:3 3:1 3:0 3:0 10 

4 Martin Beňo 2:3 3:0 3:2   3:1 3:0 3:0 3:0 3:0 14 

5 David Ovísek 0:3 0:3 0:3 1:3   0:3 3:1 3:0 1:3 4 

6 Václav Hovězák 1:3 3:2 3:0 0:3 3:0   3:1 3:0 3:2 12 

7 Šárka Hovězáková 0:3 0:3 1:3 0:3 1:3 1:3   3:2 2:3 2 

8 Štěpán Janoušek 0:3 0:3 0:3 0:3 0:3 0:3 2:3   1:3 0 

9 Zdeněk Dolejš 0:3 0:3 0:3 0:3 3:1 2:3 3:2 3:1   6 

            

Skupina B 
1 2 3 4 5 6 7 8 9 

body 
celkem 

1 Josef Halm   3:0 3:0 3:1 3:0 3:0 3:0 3:0 3:0 16 

2 Pavel Lang 0:3   3:2 3:0 3:0 3:0 3:1 3:0 3:0 14 

3 Michal Lízal 0:3 2:3   1:3 3:0 3:0 3:1 3:0 3:0 10 

4 Vlastimil Mazůrek 1:3 0:3 3:1   3:2 3:0 3:2 3:0 3:0 12 

5 Kamil Ondrák 0:3 0:3 0:3 2:3   3:0 0:3 0:3 3:1 4 

6 David Sedláček 0:3 0:3 0:3 0:3 0:3   0:3 0:3 0:3 0 

7 Vojtěch Hovězák 0:3 1:3 1:3 2:3 3:0 3:0   3:1 3:1 8 

8 Petr Poulík 0:3 0:3 0:3 0:3 3:0 3:0 1:3   0:3 4 

9 Jiří Šnajd 0:3 0:3 0:3 0:3 1:3 3:0 1:3 3:0   4 

 
Po dohrání všech zápasů se podle počtu získaných bodů nasazovalo do vyřazovacích bojů - vţdy čtyři nejlepší z kaţdé 
skupiny. 

Výsledky vyřazovacích bojů jsou zde:   
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Zápas o 3. 
místo:  Martin Beňo 

 
    



       Putovní pohár si odnesl Dušan Fridrich, který celým turnajem prošel bez zaváhání. Na druhém místě skončil Josef Halm. 
Souboj o třetí místo vyhrál Martin Beňo před Václavem Hovězákem. Všem patří velká gratulace. 
     Všichni borci na stupních vítězů kromě potlesku všech zúčastněných obdrţeli i věcné ceny věnované obcí, o které se 
obratem podělili se všemi účastníky.  Hrálo se na třech stolech - dvou obecních, třetí stůl zapůjčil Václav Hovězák. Děkujeme. 
Celý turnaj proběhl ve fair-play stylu bez jediné stíţnosti. Organizátoři pro všechny účastníky zajistili hodnotný oběd, coţ také 
přispělo k pohodovému průběhu. Za obstarání obědu patří dík panu Luboši Kalivodovi. 
      Organizátoři děkují všem zúčastněným za předvedené výkony a spolu se všemi účastníky turnaje děkují za podporu od 
obce. Na závěr snad jen jediné postesknutí – první tři ceny si odvezli přespolní. Doufám, ţe to není obrázek úrovně 
Starovičského table tenisu, a ţe to je pro nás výzva pro příští rok! Mládí máme dost (nebo nezvat přespolní??? ).  
                                                                                                                                        za organizátory Pavel Lang, Martin Bárta 

  

Stolní tenis - děti  
     

     Dne 27.12.2011 v deset hodin 
dopoledne odstartoval ve zdejším 
kulturním domě dětský turnaj ve 
stolním tenise. Přišlo se o výhru 

popasovat sedm hráčů a jediná hráčka, 
která se ovšem s kluky popasovala ve 
velkém stylu. Nejlépe turnajem 
prošel David Poláček, který vyhrál 

všechny své zápasy. Druhé místo 
obsadila Šárka Hovězáková se šesti 

výhrami a jedinou prohrou.Třetím 
místem se můţe pochlubit Vít Bárta. 

Tenhle hráč s ministerským jménem 
pětkrát vyhrál a dvakrát odešel poraţen. 

Celkové pořadí: 
1.David Poláček 
2.Šárka Hovězáková 
3.Vít Bárta 
4.Pavel Lang 

5.David Horák 
6.Lukáš Machovský 
7.Patrik Pesau 
8.Lukáš Hovězák 

     Děkujeme za příspěvek obecního 
úřadu na ceny a občerstvení, které 
obstarala restaurace  U Kalicha.  

                                              Pavel Lang 

 

Sportovní aktuality 
 

Soupis závodů, kterých se Radek Juška zúčastnil 
v průběhu měsíců lede, únor 2012 + jeho umístění 
1. závod - Olomouc - dálka 7,19m 1.místo 
                        - 60m 7,38s 1.místo (v rozběhu) 
 
2. závody - Bratislava - 60m 7,36s 2.místo (v rozběhu)   
                        - 200m 23,41s 4.místo (v rozběhu) 

3. závody - Bratislava (Mistrovství 
Moravy a Slezska) 
    - dálka 6,04m 8.místo   
    - trojskok 14,28m 1.místo 
4. závody - Bratislava -  
    v rozběhu 60m 7.30s 1.místo     
    dálka 6,68m 1.místo                

 

TJ Starovičky 

Přípravná utkání na jarní sezónu 
     Únor a březen, to jsou měsíce, ve kterých se naši fotbalisté 
připravují na jarní sezónu. Tréninky a  přátelská utkání jsou to 
hlavní a tak vám přinášíme přehled zápasů – kde, kdo s kým, 
kdy. První dvě utkání se odehrají na umělé trávě v Mikulově. 
Další dvě se uţ budou hrát na přírodním hřišti soupeře. 
 

Dne 19.2. v 10:00 hodin Sokol Březí : TJ Starovičky (umělá 

tráva v Mikulově)  1:0 
Dne 10.3. v 10:00 hodin Sokol Velké Bílovice : TJ Starovičky 

(umělá tráva v Mikulově) 
Dne 18.3. v 15:00 hodin Sokol Přítluky : TJ Starovičky 

(přírodní tráva v Přítlukách) 
Dne 25.3. v 15:00 hodin TJ Moravský Ţiţkov : TJ Starovičky 

(přírodní tráva v Moravském Ţiţkově)               Václav Hovězák 

Z naší školičky  

Vánoce za dveřmi 
       Vánoční nadělování jsme na konci 
kalendářního roku trochu upravily. Po 
předešlé besídce, kdy jsme se sotva 
vešli do třídy školky, jsme nadělování 
pod stromečkem uskutečnily v 
dopoledních hodinách a vystoupení pro 
rodiče probíhalo v prostorách školní 
jídelny odpoledne, kde bylo přichystáno 
 i menší občerstvení. 
      Úvodem přijela paní Zima, která s 
sebou přivedla ostatní děti. Vystoupení 
se neslo v duchu vánočních tradic. 
Předvedly se všechny děti svým 
rodičům a rodinným příslušníkům, 
kterých bylo opravdu mnoho. Na závěr 
děkujeme rodičům a Mysliveckému 
sdruţení Starovičky za peněţní dary pro 
nákup hraček pod stromeček. 
                                              kolektiv MŠ 
(foto: www.zs-msstarovicky.cz – 
záloţka  - MŠ – vánoční besídka) 
 

Talentmania 
     V předvánočním čase jsme si se 
ţáky uspořádali školní kolo soutěţe 

"Talentmania 2011". Ţákům jiţ začátkem 
listopadu bylo oznámeno, ţe se tato 
soutěţ bude konat, a ponechali jsme na 
jejich rozhodnutí, v jaké kategorii budou 
vystupovat, a zda jako jednotlivci nebo 
skupina. Ţáci celý listopad ţili 
promýšlením a trénováním svých 
výstupů. Ve velkém finále 19.12.2011 se 
nám sešla 2 kouzelnická vystoupení, 
jedna taneční skupina, jeden taneční 
projev sólový, pantomimické duo, 
vypravěči vtipů a jedno karatistické 
cvičení. Kupodivu se neobjevilo ţádné 
pěvecké vystoupení. Děti vloţily do 
svých výstupů celou duši a předvedly je 
nejlépe, jak dovedly. Konkurence byla 
tvrdá. Porotu nejvíce zaujala vystoupení 
obou kouzelníků. Práci neměla při 
rozhodování vůbec lehkou, ale přihlédla 
a ocenila hlavně nápaditost a neotřelost. 
Kouzelník Marek, který dokázal zavázat 
tkaničku bez pouţití rukou a předvedl i 
nevídané kousky s párátkem se umístil 
na 1. místě a kouzelník Jakub se svým 
asistentem, který předvedl perfektní 
karetní trik a čtení myšlenek, na místě 

http://www.zs-msstarovicky.cz/


druhém. Jako třetí skončilo pantomimické duo se svými 
scénkami "Přetahování, Mytí oken a Vodafone". Odměněni 
dále bez vyhlášení pořadí byli všichni učinkující, protoţe nešlo 
ani tak o to kolikátý budu, ale ţe jsem si dokázal něco připravit 
a chtěl s chutí předvést jak nejlépe dovedu. Podle reakcí ţáků 
to bylo příjemně strávené dopoledne. 
(foto: www.zs-msstarovicky.cz – záloţka Talentmánia2011) 

 
Tři králové 

     V pátek 6.ledna 
jsme se s dětmi 
převlékly za tři 
mudrce a s písničkou 
jsme navštívily ţáky 
naší školy, obecní 
úřad, obchod U 
Tomků. Pochůzkou 
po vesnici jsme 
zazvonily i na dveře 

rodinných příslušníků, kteří byli mile překvapeni.    kolektiv MŠ 
(foto: www.zs-msstarovicky.cz – záloţka Mateřská škola)  

                                                                           

Ze školní druţiny 
     Ani ve školní druţině jsme v měsíci lednu neopomněli den 
6.1. - Tři králové. Povídali jsme si o biblickém příběhu tří mágů 
Kašpara, Melichara a Baltazara, o symbolických významech 
darů, které nesli. Ţáci se poté pokusili o jejich výtvarné 
ztvárnění a vyráběli "královské" koruny s písmeny K, M, B. 
Nechyběla ani hudební sloţka, kdy jsme si všichni společně 
zazpívali koledu „My tři králové jdeme k vám“... Vysvětlili jsme 
si také význam dnešních charitativních sbírek, které se s tímto 
datem pojí.                        (Baj)  

 

 Zápis do 1. třídy 

      Zápis do 1. třídy je pro kaţdé dítě i jeho rodiče velikou 
událostí v ţivotě. Děti se připravují, těší, někteří mají trému a 
trochu i strach z toho, co je čeká. Takový den proţívaly i naše 
děti 17. ledna, kdy se šly zapsat do školy. Po splnění úkolů 
početních, výtvarných, orientačních a mluvnických, je čekalo 
sladké překvapení a malé dárky. Ať se jim po letních 
prázdninách ve škole líbí a hlavně daří.           kolektiv MŠ a ZŠ 
(foto: www.zs-msstarovicky.cz – záloţka Zápis ţáků) 

                                                                            

Ţijeme kulturně 
     V pondělí 13.2. jsme s dětmi navštívili divadelní představení 
v kulturním domě v Hustopečích "Jak Krakonoš pekařku Jířu 
napravil". Děti hravou formou poznaly, ţe být lakomý a pyšný 
se v ţivotě nevyplácí.                               kolektiv  MŠ 
 

Zvířata  v zimě 
     Ve školní druţině jsme si s paní vychovatelkou vyprávěli o 
tom, jak zvířata přečkávají zimu v lese a na poli. Učili jsme se 
znát zvířata, která zde ţijí, poznávat je podle jejich 
charakteristických znaků, říkali jsme si jak a čím se ţiví, 

povídali jsme si také o tom, jak jim můţeme v zimě pomáhat. 
Starší ţáci přiřazovali stopy a obrázky zvířat k jejich názvům. 
Mladší ţáci zvířata malovali a poznávali jejich stopy pomocí 
spojovacích her. Před školu jsme umístili krmítko, kam můţeme  
ptákům nosit různá semínka. V encyklopediích a na internetu 
jsme vyhledávali a poznávali druhy ptáčků, které mohou k 
našemu krmítku přiletět.                                                  ţáci ŠD 
 

Vysvědčení 
    V úterý 31.1. skončilo 
1. pololetí šk.roku 
2011/2012. Zatímco 
ţáci 2. - 5. ročníku 
obdrţeli výpis z 
vysvědčení, 6 ţáčků 
1.ročníku dostalo svoje 
první opravdové 
vysvědčení takové, jaké 
má správně být na 
formuláři a hurá za babičkami, dědečky, tetami, strýci.       (Wal) 
(foto. www.zs-msstarovicky.cz – záloţka Vysvědčení) 
 

Zpívání v nemocnici 
     Prosinec je měsícem 
Vánoc. Časem klidu, 
pohody a spokojenosti. Na 
oddělení dlouhodobě 
nemocných se alespoň na 
chvíli dostavila 
prostřednictvím dětí ZŠ 
Starovičky vánoční 
atmosféra. Malí "koledníci" 
sem přijeli potěšit babičky 

a dědečky zpěvem vánočních písní a koled. Dokonce se zde 
setkal s vnoučkem dědeček, který zde byl hospitalizován. Děti 
zazpívaly méně známé vánoční písně, ale naopak i notoricky 
známé koledy, kdy se s chutí ke zpěvu přidali i pacienti. Dle 
potlesku, uroněných slziček a reakcí posluchačů se 
představení všem líbilo. Nutno pochválit naše ţáky za to, s 
jakou pokorou ke koncertu přistoupili. Přiblíţit dětem problémy 
stáří, není nikdy na škodu a děti zjistily, ţe dělat radost jiným, je 
vlastně ten nejlepší dárek.  
                                                      Walterová Dana a kolektiv ZŠ 
(foto: www.zs-msstarovicky.cz – záloţka - Zpívání v 
nemocnici) 
 

Akce, které nás čekají:  
- Valentýnské odpoledne 
- Polámal se mraveneček - téma zdraví, péče o zdraví, úrazy,    
  nemoci 
- Karneval, výroba karnevalových masek 
- Puzzliáda 
- Projekt Jaro 
- Den Země 
- Návštěva hvězdárny a planetária v Brně. 
 

Perličky našich ţáků 
 

Staří Keltové si stavěli opevněná sídliště – oppava  (oppida) – 
Míša 
 

Do významového okruhu Divadlo patří – opona, jeviště, herci a 
herkyně – David 
 

Šimon: Paní ředitelko, je Písek město nebo stát? 
Ředitelka: Město, jak tě prosím vůbec napadlo, ţe by to byl 
stát? 
Šimon: No protoţe jste říkala, ţe Malta je stát.  
 

Paní učitelka: Já vám nyní odevzdám svoje srdce. 
Linda: Svoje? A čím budete bušit? 
 

Paní učitelka: Jakou víme zprávu po prázdninách? 
Linda: Jedno miminko se narodilo a váţilo jako pomelo 
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Michal: Iveta Bartošová 
spáchala sebevraţdu. 
Paní učitelka: Zase? 
Michal: Ale ţije. 
 

Viki: Paní učitelko, Vy dnes 
mluvíte tak sklesle. 
 

 Jindřiška: /návštěva ve 
sborovně/ Jééé, tady je to 
takové prostorné a vzdušné. 
 

Hodina AJ: 
Paní učitelka : Šimone, ty máš 
stejné chyby s Lukášem! Vy 
jste opisovali! 
Šimon: Neopisovali, já jsem 

namaloval Tomáš Holásek           ho celý den neviděl. 
 

Michalka: Petra Kvitová měla spoluţáka na dvouhru. 
 

Honza: Rally Dakar jezdí Alois Lopata. 
 
Paní učitelka: Kryštofe, proč se ti včera ve škole nelíbilo? 
Kryštof: To je hádanka pro Tebe. 
 

Paní učitelka: Pepíku, co jsi našel pod stromečkem? 
Pepík: Fusky. 
 

Linda: V Praze je věţ svatého Vítka. 
Pepík: Naše vlast jsou Starovičky a prezident je Václav Drbol. 
 
Natálka: Paní učitelko, co je to mentál? 
Paní učitelka:  Natálko, to je ementál a je to sýr. 
David: Mentál je blb. 
 
Viki: Paní učitelko, mamka měla pád na mozek, při bruslení. No 
a pak měla otřes mozku!!! 
 
Honza: Paní učitelko, víte, kdy mě mamka vyrodila? Dne 6.3. v 
1 hod ráno. A taťka hned pro mě jel a jeli jsme do Mošna, já 
jsem tam ječel. 
 
Paní učitelka: Honzo, ty máš ale naběhlou ţílu. 
Honza: A z čeho je ta zaběhlá ţíla? 
 
Linda: Paní učitelko, moje teta je letuška a říkala, ţe piloti 
nesmí pít vodu s bublinkama. A víte proč? Protoţe by tam 
nahoře prděli a mohli by roztrhnout letadlo. 
 
Paní učitelka: Kdo je prezident republiky? 
Pepík: Laďa Drbola. 
Honza: Ty jsi blbej, to je můj strýc a je starosta obce 
Starovičky. Ale moţná bude i prezident! 
 

Anketa 
Co si myslíte, že bylo před padesáti lety? 
 

Lucka: Jiný pravidla, kdyţ někdo zlobil, šel za dveře. 
Honza: Školy byly přísnější neţ dnes. 
Michal: Válka, nesmělo se přes hranice. 
David T.: Nebyly auta, koně. 
Pepík: Stavěly se baráky, které tady ještě dnes jsou. 
Jakub: Nebyly traktory, orali  koně. 
Klárka: Nebyly normální ryby. 
David S.: Kdyţ byl někdo zlý, dával se upalovat, nebyly školy. 
Míša: Dinosauři. 
Linda: Nebyla kola, nepeklo se v troubě. 
Jindřiška: Nebylo tu moc barev, byly staré stavení. Filmy se 

dávaly jen černo-bílé. 
Viki: Střechy byly ze slámy. 
Vašek: Auta na páru, lidé nosili na hlavách klobouky. 
Nela: Lidé pekli na kamnech. 

Lukáš: Bývaly barevné televize, nebyly ovladače na TV. 

Učitelé byli přísnější, děti dostávaly rákoskou. Nebyly značkové 
věci. 
David: Nevím. 
 

Co si myslíte, že bude za padesát let ? 
 

Lucka: Barevný filmy, normální auta. 
Honza: Budou ještě větší televize, neţ jsou nyní. Před válkou 

nás zachrání Rusové. 
Michal: Moţná budou eura. 
David T.: Budou nový silnice. 
Míša: Budou staré filmy, budou nové domy, nové hračky. 
Natálka: Větší střechy. 
David S.: Modernější auta. 
Kája: Dvoupatrové autobusy. 
Kuba: Moderní telefony. 
Linda: Bude elektrika. 
Jindřiška: Budou pořád trouby. 
Viki: Budou moderní hodiny. 
Nela: Bude vše moderní. 
David: Roboti, lítající auta. 
Vašek: Kosmické lodě, zabijácké budky a moderní počítače. 
Lukáš: Bude vše modernější, bude jiný prezident, bude nový 

starosta obce, budou chudí a budou bohatí. 
Neupraveno, v původním znění.                                     (Mer) 
 

Svatý Valentýn 
     Svátek sv.Valentýna je rozšířený po celém světě a v 
posledních letech se stále více slaví i u nás, i kdyţ se tomu 
Češi stále ještě brání a 14.únor zatím v Čechách není příliš v 
oblibě. 
     I na naší škole jsme si tento svátek připomněli. Nejprve 
starší ţáci v ICT vyráběli plakáty, které na tento svátek 
upozorňovaly. 
     Zkoušeli najít různé informace o vzniku Valentýna. Na 
plakátech se také objevovaly akce pořádané v celé republice. 
Mladší ţáci si na tento den přinesli své fotografie a vyráběli 
koláţe pro maminky. Ve velkých srdcích rozmisťovali fota z 
dětství aţ po současnost. Někteří také vlepili i vzpomínku z 
dětství, v podobě dudlíku, ponoţky. Práce byly velmi zdařilé a 
jistě potěší kaţdou maminku. Fotografie si můţete prohlédnout 
na stránkách školy. 
                                                     Walterová Dana a kolektiv ZŠ 

Hodiny ICT 
     Od letošního školního roku se na naší škole vyučuje nový 
předmět „Informační a komunikační technologie“ - ICT, který 
byl zařazen dle nových vzdělávacích osnov ZŠ pro ţáky 5.tříd. 
Předmět zahrnuje základy práce s počítačem povinně pro 
všechny ţáky. Cílem tohoto předmětu je poloţení základů 
práce s počítačem. Charakter výuky je činnostní. Výuku 
orientujeme tak, aby ţáci dovednosti a znalosti získávali 
výhradně na základě individuální nebo maximálně dvoučlenné 
skupinové práce s počítači, periferiemi a pouţívaným 
softwarem. 
     Pouţívanými metodami a formami výuky jsou frontální, 
skupinové a projektové vyučování. 
     Děti jsou v této oblasti velmi zdatné a jejich zdařilé práce, 
leckdy na profesionální úrovni si můţete prohlédnout na 
stránkách školy.                              (www. zs-msstarovicky.cz) 
 

Písanku uţ nepotřebujeme! 
     Uţ jsme také velcí školáci a umíme psát bez pomocných 
linek a čar, úplně sami do sešitů.                  Jindřiška a Natálka 
 
     V hodinách slohu jsme se tentokrát zaměřili na aktuální 
téma měsíce - narozeniny hokejové legendy Jaromíra Jágra. 
Tento "Pan hokejista" je pro nás vzorem pracovitosti, 
houţevnatosti, cílevědomosti, ale i pokory, a proto si přáli ţáci k 
jeho jubileu vyrobit, vymyslet a poslat přání.                       (Mer) 

 



 

Kulturní komise obce Starovičky pořádá zájezdy: 

sobota 3. března 2012 

Zájezd na bruslení na zimní stadion do Břeclavi 

 odjezd ve 13:00 hod od kulturního domu 

 od 14:00 do 15:00 hod veřejné bruslení 

 poté odjezd domů 

 tento zájezd je ZDARMA 

       

sobota 24. března 2012  

Jednodenní zájezd na exkurzi do Jaderné elektrárny 

Dukovany + Pivovaru Dalešice 

 odjezd v 8:00 hod od kulturního domu 

 9:00 exkurze jaderné elektrárny 

 11:30 oběd v Dalešickém pivovaru 

 13:00 exkurze pivovaru 

 15:00 ochutnávka pivních vzorků 

 návrat v cca 19:00 hod 

 cena: 500,- Kč  

zahrnuje (autobus+obě exkurze+oběd+ochutnávku) 

Rezervace do 18. 3. 2012 

 

sobota 21. dubna 2012  

Jednodenní zájezd na veletrh Flora Olomouc 

 odjezd v 8:00 hod od kulturního domu 

 návrat cca v 18:00 hod 

 cena 280,- Kč 

zahrnuje (autobus+vstupenka) 

Rezervace do 15. 4. 2012 

Rezervace na telefonním čísle: 731 606 226 (Tomáš 

Dolák)  nebo na e-mailu: kultura.starovicky@seznam.cz 

nebo na Obecním úřadě Starovičky. V případě malé 

účasti, se kterýkoli zájezd ruší. 

ZASAĎTE SI SVŮJ STROM !!! 
 

ADOPTUJTE SI SVŮJ STROM !!! 
 

Přivítejme jaro 2012 originálním způsobem a podpořme přírodu v naší obci.  
 

Kdy sázení stromů proběhne? 

Dne 17.3.2012, čas bude upřesněn. 
 

Kde se bude sázet? 

V lokalitě mezi transformátorem a ČOV. 
 

Kdo se může výsadby zúčastnit? 
Jednotlivci, páry nebo celé rodiny, to znamená, že jste srdečně zváni úplně všichni! 

 
Jak to bude probíhat? 

Účastníci se dostaví dne 17.3.2012 na místo sázení, kde budou připraveny stromky a voda. 
 

Co si přinést s sebou? 
Lopatu, rýč a 50,- Kč. Ten, kdo si bude chtít dobrovolně adoptovat strom zaplatí na místě symbolický poplatek. 

 
Co se bude sadit? 

Sadit se budou typické dřeviny naší krajiny: vrba bílá, buk, dub letní a zimní, habr obecný, jeřáb ptačí a oskeruše, 
líska obecná, javor mléč, jilm vaz, jedle bělokorá. 

 
Co znamená adopce? 

Ten, kdo si dobrovolně adoptuje svůj strom se bude následně podílet na péči o svůj stromek, 

která je nutná především v prvních letech jeho života. U adoptovaných stromů bude připevněna cedulka se jmény 

„pěstounů“. 

Pokud si budete chtít dopředu vybrat druh stromu a místo vysazení, obraťte se na obecní úřad, kde bude k dispozici 

„osevní plán“. Poplatek 50,- Kč můžete uhradit na obecním úřadě nebo přímo při výsadbě. 
 

 

Jednota, spotřební druţstvo v Mikulově oznamuje 
Vážení občané, společnost Jednota, spotřební družstvo v Mikulově provádí ve dnech od 1.3.2012 do 30.4.2012 
aktualizaci členské základny. Občany, kteří jsou členy družstva a nevlastní kartu věrnostního systému COOP Club, 
žádáme, aby se informovali na nejbližší prodejně Jednoty, případně na internetových stránkách www.jednota.cz a 
provedli aktualizaci svých údajů. Na prodejnách družstva jsou k dispozici seznamy členů družstva, kteří nemají 
zaktualizované své údaje. Pokud v tomto seznamu naleznete jména svých příbuzných, přátel či známých, informujte 
je, prosím, o probíhající aktualizaci. Děkujeme.  

 

Starovičský zpravodaj vydává Obec Starovičky jako dvouměsíčník, adresa OÚ: Starovičky 43, PSČ 693 01,  

Zaregistrováno pod ev.č.: MKČR E 20321, tel. 519 414 035, e-mail:starovicky@starovicky.cz.  Náklad 320 ks, výtisk 

je neprodejný. Za zpracování odpovídá Hana Procházková a Radka Hovězáková.         

        Na vydání tohoto čísla se autorsky podíleli: Vladimír Drbola (VD), Iveta Schwarzová (IS), Radka Hovězáková (RH), Ing. Josef 

Panic (JP), Mgr. Dana Walterová (Wal), Ivana Bajková (Baj), Hana Meredová (Mer) a další podepsaní autoři příspěvků.  

mailto:kultura.starovicky@seznam.cz
http://email.seznam.cz/redir?hashId=3993622683&to=http%3a%2f%2fwww%2ejednota%2ecz


FOTOGALERIE 
       Obecní krojovaný ples z 28.1.2012 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                         Dětský maškarní ples z 11.2.2012 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       Sportovní a maškarní ples z 25.2.2012                                        

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


